
Ajuntament de Palafrugell

ACTA DE LA SESSIÓ ORDINÀRIA DEL PLE DE L'AJUNTAMENT DEL DIA 28 DE
MAIG DE 2013 

Núm.: PLE2013/7
Dia i hora: 28/05/2013 19:30:00
Lloc: Sala de Plens

Assistents

Alcalde Senyor JULI FERNÁNDEZ IRUELA
Regidor Senyor XAVIER ROCAS GUTIÉRREZ
Regidora Senyora JUDIT ZARAGOZA LLIRINÓS
Regidor Senyor JOAQUIM VENCELLS SERRA
Regidora Senyora MARGARITA MAURI JUNQUÉ
Regidor Senyor XAVIER RANGEL MARTÍNEZ
Tinent d'Alcalde Senyor ALBERT GÓMEZ CASAS
Regidor Senyor FREDERIC PRATS ESTEVE
Regidora Senyora MARIA TERESA FRIGOLA BORRÀS
Regidor Senyor LLUÍS PUJOL MASCORT
Regidor Senyora SERGI SABRIÀ BENITO
Regidor Senyor XAVIER VILÀ BONMATÍ
Regidor Senyor MÀRIUS LLEDÓ SALVADOR
Regidora Senyora CARME FARRARONS TURRÓ
Regidora Senyora NÚRIA RIVAS MASCARÓS
Regidor Senyor GUILLEM GENOVER RIBAS
Regidora Senyora ANA RECIO LÓPEZ
Regidora Senyora LAURA GALIANA GARCIA
Regidor Senyor XAVIER RODRIGO LÓPEZ
Regidora Senyor EDUARD GUERRA CASTILLO
Secretari Senyor MARIÀ VILARNAU MASSA
Interventor acctal. Senyor GUSTAU TAPIAS SOLÀ

S'han excusat d'assistir-hi:

Regidora Senyora BEGONYA MONTALBAN VILAS

A Sala Ple de la Casa Consistorial es reuneix el Ple per fer sessió Ordinària en primera
convocatòria, essent dos quarts de vuit del vespre del dia 28 de maig de 2013.

La regidora senyora Ana Recio abandona la sessió quan són les nou i setze minuts del
vespre, en l'apartat d'informes.

1.- LECTURA DE LES ACTES DE LES SESSIONS ANTERIORS.-   Aprovació.-
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Es donen per llegides les actes de les sessions anteriors, corresponents a la sessió
extraordinària d’exposició de la Memòria del Defensor del Ciutadà del dia 30 d’abril de
2013, i a la sessió ordinària també del dia 30 d’abril de 2013, els esborranys de les
quals s’han tramès a tots els membres de la Corporació; i s’aproven.

2.- RESOLUCIONS DE L’ALCALDIA.- Coneixement.-
 
Es dóna compte,  a l’efecte d’assabentat,  de les Resolucions dictades per l’Alcalde
President, durant els següents períodes:

Període compres entre el 24 d’abril de 2013 i el 23 de maig de 2013, número en
ordre correlatiu creixent de la 974/2013 a la 1170/2013.
 

3.- MODIFICACIÓ DEL REGLAMENT ORGÀNIC MUNICIPAL.- Aprovació inicial.-

Relació de fets:

Atès que el Reglament Orgànic Municipal de l’Ajuntament de Palafrugell, actualment
vigent, es va aprovar l’any 2004.
 
Atès  que  caldria  afegir-hi  una  disposició  addicional  segona  sobre  l’assistència
telemàtica a les sessions del Ple i la votació remota, a més  de modificar el segon
paràgraf de l’article 125, relatiu al sistema de recollir a l’acta del Ple les intervencions
dels assistents.
 
Acords:

El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Aprovar  inicialment  la  inclusió  d’una  Disposició  addicional  segona  al
Reglament Orgànic Municipal aprovat l’any 2004, que quedarà redactada com segueix:
 
Assistència telemàtica a les sessions del Ple i votació remota 
 
A) Els regidors i regidores en situació de baixa mèdica prolongada per malalties de
llarga durada assimilables a la discapacitació, o bé en situació de permís o situació
assimilada de maternitat o paternitat,  podran acollir-se a la possibilitat d'assistència
telemàtica a les sessions del Ple i de votar remotament a través mitjans electrònics, de
conformitat amb les disposicions següents:
 
Serà  necessària  sol·licitud  de  la  persona  interessada  dirigit  a  la  Presidència  i
presentat a la Secretaria amb una antelació de, almenys, un dia hàbil a la data prevista
per a la celebració de la sessió, acompanyant justificant de la baixa, permís o situació
assimilada per maternitat o paternitat i de la seva durada.
 
La  Presidència  per  mitjà  de  Resolució  autoritzarà  o  denegarà,  en  aquest  cas
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motivadament, la sol·licitud inicial que serà comunicada a la Secretaria perquè disposi
del necessari perquè tècnicament es pugui complir amb allò autoritzat, i també serà
comunicada a l'interessat
 
El  regidor  o  regidora  podrà  en  qualsevol  moment  no  fer  ús  de  l'autorització,
assistint a la sessió presencialment.
 
 
B) El sistema d'assistència telemàtica i de votació remota estarà sota la supervisió  de
la Presidència i haurà de complir els requisits i respectar els principis recollits en la Llei
11/2007,  de  22  de  juny,  d'accés  electrònic  dels  ciutadans  als  serveis  públics,  en
especial  els  de  seguretat  i  accessibilitat.  L'accés  als  recursos  del  sistema  exigirà
disposar d'un equipament informàtic adient i connexió a internet.
 
El sistema ha de garantir la verificació per mitjans electrònics l'efectiva presència o
absència del regidor o regidora autoritzat a fer el seu ús i el sentit del seu vot. La
presència necessàriament tindrà caràcter sincrònic i s'haurà de mantenir al llarg de
tota la sessió, en idèntics termes a l'assistència presencial al saló de sessions, el qual
a tots els efectes tindrà la consideració de lloc de celebració de la sessió. 
 
En l'acta de la sessió el secretari farà constar expressament els membres autoritzats a
assistir telemàticament a la mateixa.
 
La Presidència vetllarà perquè el regidor o regidora autoritzat a utilitzar aquest sistema
pugui emetre el seu vot i donar explicació del mateix, si s'escau. La interrupció de la
connexió  amb els  regidors  o  regidores  que assisteixin  remotament  no  implicarà  la
suspensió de la celebració de la sessió, i en tot cas es tindrà se'ls tindrà per absents
en la sessió durant el temps que duri la interrupció. 
 
Queda exclosa la votació remota en els supòsits d'assumptes a decidir per votació
secreta.  En  aquests  casos  el  regidor  o  regidora  que  assisteixi  telemàticament  es
considerarà  que  s'ha  abstingut  en  el  punt  corresponent  de  l'ordre  del  dia.  De  la
mateixa manera es considerarà si s'interromp la connexió en el moment de la votació.
 
 
C) En cas de regidors o regidores amb autorització per assistir  telemàticament,  es
seguiran les següents normes especials de funcionament de la sessió:
 
 S'entendrà vàlidament  complert  el  deure d'assistència a les sessions del  Ple
quan els regidors o regidores en situació de baixa per malaltia prolongada, permís o
situació assimilada per maternitat o paternitat, s'acullin a la possibilitat d'assistència
telemàtica i de votació remota per mitjans electrònics i obtinguin l'oportuna autorització
en els termes que preveu aquesta Disposició.
 
 La  Presidència  tancarà  el  debat  enunciant  els  termes  en  què  ha  quedat
plantejada la discussió, a fi de sotmetre-ho a votació, amb indicació, si s'escau, de la
forma en què ho faran els regidors i  regidores que assisteixin telemàticament a la
sessió.
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La votació s'efectuarà pel procediment de mà alçada pels regidors i regidores
que assisteixin presencialment, a indicació del president, pronunciant-se en primer lloc
els  que  votin  a  favor,  en  segon  lloc,  els  que  votin  en  contra,  i  en  tercer  lloc  les
abstencions,  si  hagués  lloc  a  això.  Seguidament  preguntarà  el  sentit  del  vot  dels
regidors o regidores que hagin de votar remotament, que emetrà el seu vot l'anunciarà
en veu alta. El president proclamarà el resultat, i es repetirà la votació si existís algun
dubte en el recompte de votants.
 
Segon.- Aprovar  inicialment  la  modificació  del  paràgraf  segon  de  l’article  125  del
Reglament  Orgànic  Municipal,  relatiu  al  sistema  de  recollir  a  l’acta  del  Ple  les
intervencions dels assistents, en el següent sentit:
 
A l'acta del Ple es recolliran de forma breu i concisa les intervencions del regidors en
relació als temes que siguin objecte de debat. A aquest efecte, serà suficient amb què
hi constin les següents dades:
 
Identificació de la persona que intervé
Sentit del futur vot que s'emetrà, si és que s'expressa
Principals elements que motiven el seu vot o les consideracions més rellevants
que realitza  la persona que intervé.
 
Es transcriuran literalment aquelles frases o parts concretes de la intervenció quan la
persona que intervé així ho demani. 
 
Les actes del Ple, sempre que tècnicament sigui possible, seran gravades amb format
àudio o audiovisual.  L'arxiu que contingui  la  gravació es posarà a disposició de la
Secretaria,  que l'identificarà amb el  nom i  data de la sessió i  es custodiarà en un
entorn  segur,  que  garanteixi  la  seva  accessibilitat,  autenticitat  i  perdurabilitat,  de
conformitat amb la normativa aplicable a l'arxiu de documents electrònics. 
 
En cas que no sigui possible la gravació de la sessió no serà impediment per a la seva
celebració, sense perjudici que en l'acta es facin constar les intervencions en la forma
que s'ha disposat en aquest article. 
 
Tercer.- Sotmetre l’expedient i el text d’aquesta modificació a informació pública per
un termini de trenta dies hàbils, en el BOP, en el DOGC, en el Tauler d’Edictes i en un
diari  de  difusió  provincial,  en  la  forma  i  als  efectes  previstos  per  l’article  63  del
Reglament  d’obres,  activitats  i  serveis  dels  ens  locals  (ROAS),  aprovat  pel  Decret
179/1995, de 13 de maig.

Cas  que  no  es  presentin  al.legacions  s'entendrà  aprovada  la  modificació  sense
necessitat de cap altre acord. En aquest cas, es publicarà al BOP el text íntegre de la
modificació realitzada. 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.
El secretari manifesta que hi ha una errada en la proposta que figura a l'expedient, a
l'apartat b), quart paràgraf, deia la presidència vetllarà perquè el regidor o la regidora
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autoritzat per utilitzar aquest sistema, pugui participar en la sessió en idèntics termes i
amb els mateixos drets i obligacions que qualsevol altre que assisteixi presencialment,
en la comissió redactora es va modificar pel redactat següent:
La  presidència  vetllarà  perquè  el  regidor  o  regidora  autoritzat  a  utilitzar  aquest
sistema, pugui emetre el seu vot i donar explicació del mateix, si s'escau.
A l'expedient no hi constava aquesta esmena 

Intervencions:
Intervé la  senyora Zaragoza manifestant  que el  que fem en el  Reglament  Orgànic
Municipal és afegir-hi una disposició addicional, serà la disposició addicional primera, i
modificar un article pel que fa al sistema d'aixecar les actes. Pel que fa a aquesta
disposició  addicional  primera,  es  crea,  aprofitant  les  noves  tecnologies  i  proveint
l'assistència  telemàtica  a  les  sessions  del  Ple  i  la  votació  remota.  En  aquest  cas
aquesta assistència telemàtica a les sessions del Ple i la votació remota serà només
amb caràcter excepcional quan hi hagi una situació de baixa mèdica perllongada o bé
en situacions de permisos o situacions assimilades a la maternitat o a la paternitat, els
regidors  o regidores que estiguin  afectats per aquesta situació,  podran acollir-se a
aquesta possibilitat i ho podran demanar amb un dia hàbil d'antel.lació. La Presidència,
l'alcaldia, mitjançant resolució, haurà d'autoritzar o denegar, en aquest cas sempre mb
motivació,  aquesta  sol.licitud  inicial,  que  haurà  de  ser  comunicada  a  la  secretaria
perquè disposi del necessari perquè tècnicament es pugui complir amb això autoritzat.
El  regidor  o regidora podrà assistir  presencialment  i  deixarà  sense efecte aquesta
autorització. Aquest sistema d'assistència telemàtica i de votació remota haurà d'estar
supervisat per l'alcaldia o la presidència, i haurà de complir els requisits establerts a la
Llei  d'accés  electrònic  dels  ciutadans  als  serveis  públics,  sobretot  el  requisit  de
seguretat i d'accessibilitat. Els altres recursos del sistema hauran d'exigir que aquest
regidor disposi d'un equipament informàtic adient i  una connexió a internet.  Aquest
sistema verificarà la presència del regidor i, en aquest cas, aquesta presència tindrà el
caràcter  sintrònic  i  s'haurà  de  mantenir  al  llarg  de tota  la  sessió,  en els  mateixos
termes que si fos una assistència presencial a la sala de plens. A l'acta de la sessió, el
secretari ha de fer constar expressament els membres que estan autoritats a assistir-hi
telemàticament i l'alcalde haurà de vetllar perquè el regidor o regidora pugui emetre el
seu vot i  fer  l'explicació del  mateix vot  si  ho troba escaient,  si  s'interromp aquesta
connexió  s'entén  que  s'absenta  del  plenari  i  no  es  tindrà  en  compte  el  seu  vot.
L'assistència per votació remota no es pot incloure en els temes o assumptes que
siguin decisius per votació secreta. Els regidors o regidores amb aquesta autorització
han  de  complir  amb  aquest  deure  d'assistència  al  Ple  si  no  hi  ha  aquesta
excepcionalitat i en el cas de la votació, primer es farà a mà alçada pels regidor o
regidores que assisteixen a la sala, posteriorment, via telemàtica, es demanarà el vot
al regidor o regidora que no hi és presencialment i podrà fer l'explicació d'aquest vot.
Llavors modifiquem també el paràgraf segon de l'article 125, pel que fa a recollir a les
actes  del  ple,  en  aquest  cas,  ara  es  transcriu  literalment  l'acta  del  ple,  a  partir
d'aquesta  modificació  es  recollirà  de  forma  breu  i  concisa  les  intervencions  dels
regidors, hi haurà de constar la identificació de la persona que intervé, el sentit del
futur vot que s'emetrà, si s'expressa, i els principals elements que motiven el vot o les
consideracions  més  rellevants  que  realitza  l'intervinent.  Es  transcriuran  literalment
aquelles frases o parts concretes de la intervenció quan la persona que intervé així ho
demani  i  ho  faci  constar  expressament.  Aquestes  actes  del  Ple,  sempre  que
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tècnicament sigui possible seran gravades en format àudio o audiovisuals i tindran el
forma de certificació digital. En aquest cas, en qualsevol situació que es vegi que l'acta
no recull el que 'ha expressat, es pot demanar la gravació de la sessió, que sempre és
pública. Aquesta modificació l'exposem al públic, per un termini de trenta dies hàbils,
per ser aprovada després, posteriorment.

- senyor Guerra: Nosaltres li  donarem el suport a aquesta proposta, l'únic que ens
agradaria que es reflectís a l'acta, el compromís per part de la Junta de Govern, que
aquestes converses tinguin el nivell de seguretat apropiat pel que conté, evidentment. I
després, una altra pregunta, si me la poden contestar i és si al fer servir aquesta nova
tecnologia, també s'aplicarà a la resta de les reunions habituals que mantenim.

- senyora Recio: El nostre grup entén que avui s'està donant un pas molt important en
aquest consistori i en la conciliació de la vida personal, i en aquest cas no laboral sinó
política en general, i en especial de les dones, per això donarem suport a aquesta
proposta de modificació del ROM. Respecte al segon punt, tot i  que estem d'acord
amb la modificació,  entenem que s'hauria d'aprofondir,  potser una mica més en la
manera d'accés a les actes del Ple, cap als ciutadans, en el suport que se li donarà a
aquestes actes perquè el ciutadà pugui accedir a tota l'acta sencera i no només a com
es farà a partir d'ara, del resum.

- senyor Sabrià: Només mostrar que nosaltres també estem d'acord amb les dues
modificacions, creiem que incorporar mètodes telemàtics sempre és positiu, i més en
un cas com aquest que estem parlant de situacions de maternitat o d'incapacitat, tenim
constància que ho necessitarem aviat, per tant, en el que hi veiem més dificultat és
com realment portarem a terme la part tècnica, i per tant donarem el suport perquè
funcioni molt bé i perquè ho puguem utilitzar ben aviat.

- senyora Zaragoza: Agrair la bona rebuda d'aquesta modificació, als grups municipals
d'Entesa  i  Esquerra,  i  manifestar  al  senyor  Guerra,  que  el  nivell  de  seguretat  és
l'adequat, els plens són públics, amb la qual cosa, li estem donant la mateixa publicitat,
però pel fet de fer el vot via telemàtica, hi ha la seguretat que el tècnic, l'informàtic de
la casa, ens ha dit que és la requerida.
Sí  que  s'havia  plantejat  la  possibilitat  de  poder-ho  gestionar  també  la  votació
telemàtica o l'assistència telemàtica per les Juntes de Govern Local, però al no ser
juntes públiques, com els plens, hi havia més dificultat de confidencialitat. En principi,
jo crec que és una prova pilot, comencem pels plens  i veurem després si es pot fer a
les comissions informatives o a les juntes de govern local,  sempre intentant donar
compliment a la Llei de confidencialitat.
Pel que fa a la senyora Recio, la modificació de l'article, i el suport aquest escrit, dir-li
que els ciutadans tindran l'accés directe a les actes, dins la web municipal, tal com ara
tenen l'accés directe a l'acta de Junta de Govern Local  i  de Ple,  el  que sí  que el
ciutadà, entenc jo, igual que qualsevol regidor, pot demanar la gravació, la certificació
digital, i es podrà veure en aquest format, una copia que certificarà que concorda amb
l'original, tècnicament es diu una còpia encriptada o alguna cosa així, i hi ha la base de
dades que guarda l'àudio i la base de dades que guarda la signatura, que certifica que
allò és original.

Votació:
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S'aprova per unanimitat.

4.- MODIFICACIÓ DE LA PLANTILLA ORGÀNICA MUNICIPAL DE LA RELACIÓ DE
LLOCS DE TREBALL DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL.- Aprovació inicial.-

Relació de fets:

Atès que cal potenciar els efectius del cos de la Policia Local i d’acord amb l’informe
emès pel Cap de la Policia Local,  el dia 22 de maig de 2013, per a la millora del
funcionament del Departament de la Policia Local i una millor distribució de funcions,
que farà optimitzar els recursos humans disponibles actualment i  els resultats dels
serveis, és necessari modificar la Plantilla Orgànica Municipal i la Relació de Llocs de
Treball de l’Ajuntament de Palafrugell en el sentit de crear una nova plaça de sergent
que tindrà, entre d’altres les funcions de sotscap i coordinador operatiu.
 
Atès que existeix consignació pressupostària en el pressupost general de l’Ajuntament
de Palafrugell per l’any 2013 en virtut de la modificació pressupostària aprovada pel
Ple de l’Ajuntament en sessió ordinària del 28 de maig de 2013.
 
Atès  el  que  disposa el  Decret  legislatiu  1/1997,  pel  que  s’aprova  el  text  refós  en
matèria  de  funció  pública  de  Catalunya  i  el  Decret  214/1990,  pel  que  s’aprova  el
Reglament de personal dels ens locals.
 
Atès l’informe emès pel secretari de la corporació el dia 2 de maig de 2013 en el sentit
d’informar favorablement  aquestes modificacions, amb els requisits i condicionats que
s’indiquen als fonaments del mateix.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:

Primer.- Modificar la Plantilla Orgànica Municipal de l’any 2013, en el sentit d’incloure
a l’Àrea de la Policia Local, un lloc de treball de nova creació, denominat Sergent de la
Policia  Local,  grup  C,  complement  de  destí  20,  escala  d’Administració  especial,
subescala serveis especials, classe Policia Local.
 
Segon.-  Modificar la relació de llocs de treball de l'Ajuntament per tal de crear un nou
efectiu de lloc de treball de sergent, amb les següents condicions:
 
Càrrec Règim C. destí C. específic Provisió Català

Sergent Funcionarial 20 1408,8 Mobilitat
interadministrativa

Nivell C

 
Tercer.- Sotmetre a informació pública aquestes modificacions de la Plantilla Orgànica
Municipal i de la Relació de Llocs de Treball de l’any 2013, pel termini de quinze dies,
al Butlletí Oficial de la província de Girona. Transcorregut aquest termini sense que
s’hagi presentat cap reclamació, s’entendrà definitiu el present acord.
 
Quart.- Condicionar  l’eficàcia  d’aquest  acord  a  què  s’aprovi  definitivament  la
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modificació pressupostària corresponent, per dotar de consignació aquesta plaça.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
Intervé el senyor Pujol manifestant que un organigrama no és tant sols una distribució
de tasques i funcions sinó que al mateix temps és la definició d’una filosofia de treball,
un mètode de com cal gestionar aquestes tasques i un sistema d’implementació del
servei en totes les vessants de prestació possible, relacions internes, funcionament
intern, relacions externes, metodologia de les relacions, expectatives de l’organització,
compatibilitat  d’aquestes  amb  les  dels  usuaris,  destinataris  del  servei,  perspectiva
política,  relacions  interdepartamentals,  institucionals,  interpolicials,  de  tota  mena.
L’organigrama  ha  de  dotar  a  l’organització  policial  d’una  distribució  de  tasques
cohesionades  amb  les  funcions  que  ens  són  pròpies,  amb  les  demandes  dels
ciutadans  i  socials  i  les  expectatives  polítiques  de  l’equip  de  govern  d’aquest
Ajuntament. El passat mes de desembre, la prefectura de la policia local va emetre un
informe on es feia esment a la necessitat de crear un nou organigrama administratiu i
funcional on es determinava la necessitat de disposar d’un tercer sergent, que hauria
de realitzar les funcions que fins a les hores realitzaven els caporals, i això donava els
problemes organitzatius de trobar torns de servei sense cap comandament que dirigís i
controlés el servei. Es va crear una nova àrea organitzativa on un sergent passava a
ser el responsable coordinador en matèria de protecció civil, mobilitat i formació i altres
funcions, un sergent responsable de trànsit i comunitària, i l’últim com a responsable
de seguretat ciutadana i administrativa. En el decurs d’aquests mesos de l’any, s’ha
pogut  comprovar  per  part  de  la  prefectura  que el  servei  de gestió  i  execució  que
requereix aquest lloc de treball conjuntament amb la resta de funcions de mobilitat i
formació, ha fet que les jornades diàries del servei del sergent Santi Rueda estiguin
abocades a la gestió, planificació i estudi de projectes, execució d’obres, entre d’altres,
en detriment de la part supervisora del servei diari. Aquest lloc de treball haurà de ser i
ja  està  creat,  per  una  nova àrea,  independent  de  la  Policia  Local,  però  amb una
coordinació total entre elles i que fins i tot comparteixin espais de treball, com ara.
S’ha de tenir en compte, que com en altres municipis ha d’existir el lloc específic de
treball de tècnic en matèria de protecció civil i altres funcions que es creguin adients.
Que  pugui  desenvolupar  les  seves  tasques  d’una  manera  més  independent  dels
sistema actual organitzatiu de la Policia Local també era important, aquest sergent,
actualment es troba fent el curs de plans d’autoprotecció a la Universitat de Girona, fet
que ha de proporcionar la possibilitat que sigui la persona encarregada de crear tots
els  plans  d’autoprotecció  que s’han  d’elaborar  en el  nostre  municipi,  de  les  seves
revisions i actualitzacions, així com dels plans d’emergència municipals existents en
l’actualitat, i aquest fet originarà un estalvi econòmic i de despesa, per no haver de
contractar  serveis  externs  com  s’està  fent  en  l’actualitat.  També  s’ha  de  tenir  en
compte que el grau de responsabilitat de les seves funcions pujarà. Així mateix,  la
càrrega de funcions de gestió i elaboració que actualment porta el Cap del cos, fa que
sovint hagi de deixar tasques per fer, per la manca de temps a executar-les, amb el
consegüent endarreriment de feines que no són delegables. També algunes d’elles
són delegades a un sergent, fet que origina la manca de supervisió del servei diari i el
compliment  d’aquestes  tasques  encomanades.  Això,  justifica  la  necessitat  de
modificar la relació de llocs de treball i poder disposar de quatre sergents a partir del
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mes de setembre, que es reincorporarà el sergent Pep Higueras, desprès de complir la
comissió de serveis a Torroella, fet que originaria poder disposar d’una estructura de
comandaments  més sòlida i  amb la possibilitat  de tenir  un sergent coordinador en
absència del cap, que pugui adoptar i prendre decisions organitzatives i funcionals.  
La nova estructura i organització es basarà en tres àrees, la primera i independent del
servei  diari,  protecció civil,  mobilitat  i  platges.  Dues operatives de gestió i  control,
policia  de  trànsit  i  comunitària  i  policia  de  seguretat  ciutadana  i  de  dispositius
operatius, i per últim coordinació operativa, armes i policia administrativa.  També s’ha
de dir que en el nou organigrama municipal de l’any 2014, s’hauria de modificar la
relació de llocs de treball  i  crear l’àrea tècnica de protecció civil  que haurà de ser
ocupada per promoció interna.  Aquesta nova àrea donarà compliment a la llei en la
planificació  de  les  emergències  de  protecció  civil,  que  puguin  afectar  al  terme
municipal i a complir amb les obligacions que venen determinades pel mapa de riscos
de Catalunya, i en el qual s'assenyalen varis riscos en el nostre municipi i a l’efecte es
varen confeccionar un seguit de plans d’actuacions municipals.  Per concloure, que per
la millora del funcionament del Departament de la Policia Local i una millor distribució
de  funcions,  que  farà  optimitzar  els  recursos  humans disponibles  actualment  i  els
resultats  dels serveis,  es demana la modificació de la relació de llocs de treball  a
efectes  de  poder  crear  una  nova  plaça  de  sergent,  que  tindrà  entre  d’altres  les
funcions de coordinador operatiu.  Per l’any 2014 s’hauria de modificar la relació de
llocs de treball de l’Ajuntament, per la creació de l’àrea de protecció civil, mobilitat i
platges que serà ocupada per un tècnic en promoció interna i d’aquesta manera donar
compliment a allò que disposa la llei 7/1985, reguladora de les bases de Règim Local,
la Llei 4/1997, de 20 de maig, de Protecció Civil i el Decret 82/2010, de 29 de juny pel
qual  s’aprova  el  catàleg  d’activitats  i  centres  obligats  a  adoptar  mesures
d’autoprotecció.
 
- senyor Guerra:  Des de Plataforma saben que poden comptar amb el nostre suport
per  qualsevol  tema  que  sigui  una  millora  de  cara  a  la  ciutadania,  l’únic  que  ens
agradaria  és  que  aquest  equip  de  govern  es  comprometés,  que  evidentment  que
qualsevol modificació comporta un risc i unes despeses i que siguin el suficientment
conscients i acurats de reconèixer si no funciona de canviar-ho.  
 
- senyora Galiana:  Nosaltres anunciem que el nostre vot serà l’abstenció, bàsicament
perquè  tot  i  que  som  conscients  que  possiblement  es  necessita  una  modificació
orgànica en l’estructura de la Policia Local,  en principi  desconeixem realment  si  la
figura d’un nou sergent farà els efectes que ha de fer i també posem una mica en
quarantena  que  s’incrementarà,  si  realment  això  es  veurà  transcrit  amb  un  millor
servei.  Nosaltres  no  tenim  el  suficient  coneixement  per  poder-ho  valorar  i  estem
davant d’una aprovació inicial i per tant, en principi una mica a l’expectativa de com
evolucioni tot això el nostre vot serà l’abstenció.
 
- senyora Rivas:  A nosaltres ens agradaria formular algunes preguntes desprès de
l’extensa explicació que ens ha fet el Regidor, que ha sigut molt teòrica, però que ens
han quedat bastants dubtes.  En primer lloc, nosaltres actualment tenim dos sergent,
més un sergent habilitat que és una funció així com estranya, la de l’habilitació, però
què bé actualment ens serveix i no és pas il·legal, sinó que segurament és al.legal, no
vull dir que sigui incorrecta, sinó que l’habilitació és  una funció una mica estranya. 
Amb la qual cosa, el que vostès ens estan plantejant és que passarem a partir del mes
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de setembre quan s’incorpori el sergent que està en comissió de servei a Torroella,
s’incorpori a Palafrugell i el de Palafrugell no marxi a Torroella, passarem a tenir quatre
sergents, és així no?
 
- senyor Pujol:  A partir del setembre, el que estem proposant nosaltres és la creació
d’una nova plaça de sergent de mobilitat interadministrativa que estarà oberta a totes
les Policies Locals de Catalunya, Policies Locals i altres coses.
 
-senyora Rivas:  Tindrem quatre sergents, el que jo tinc entès, és que quan s’obre una
plaça nova de sergent s’ha de fer  una mobilitat  interna,  si  existeix  algú que tingui
aquesta possibilitat i si no existeix algú que tingui aquesta possibilitat, s’ha de fer una
mobilitat interadministrativa amb les altres administracions, amb la qual cosa passem a
quatre sergents, entenc que aquest serà el sistema de selecció, el primer sergent amb
una mobilitat interna i el segon sergent amb una mobilitat interadministrativa.  Per tant,
la dotació pressupostària que aprovem desprès, en un dels punts que venen següent
que és de 14.000 €, em sembla, respecte a la Policia Local, és per dotar aquests dos
sergents a partir del mes de setembre.  Un sergent, perquè l’altre ja està dotat que és
l’habilitat,  aquests  14.000  €  són  per  pagar  aquest  nou  sergent  des  del  mes  de
setembre fins els mes de gener.  Següent pregunta i aquesta m’agradaria dirigir-la a
l’interventor i no el voldria posar en un compromís, complim el pla d’austeritat, perquè
em sembla que el pla d’austeritat diu que no es poden contractar places noves?.  Fem
una cosa acabo amb totes les preguntes i desprès, perquè en tinc més, i una altra,
quants agents tenim ara?, agents de peu de carrer, si descomptem els que estan fent
una activitat similar a la segona activitat,  que recordem la segona activitat no està
regulada, per tant no se li pot dir segona activitat, però quants agents tenim en aquests
moments  que no estan fent  funcions  de  Policies  Locals,  quantes  baixes  hi  ha  en
aquests moments i quants policies interins hi hauran a l’estiu, per tant, si descomptem
tots aquests, quants agents reals, efectius,  tenim? I quants comandaments tenim? .
 
- senyor Sabrià:  Bé, malgrat, crec que des d’Esquerra de moment, pel que hem vist
fins ara i el poc que coneixem, no compartim les expectatives de l’equip de govern que
és com les definia el regidor, si que els anàlisis fets en el seu moment, i que no han
canviat gaire la situació, sí que ens han dit sempre que teníem una estructura dèbil de
comandament i una mancança de sergents i per tant, nosaltres a aquesta proposta
que porten li donarem suport, malgrat això també pensem que cal veure els resultats i
desprès poder-ho avaluar que cal fixar indicadors clars per saber que això realment
ens està donant  resultats,  entenem que l’àrea tècnica de Protecció Civil,  Platges i
Mobilitat, pot ser una bona opció, però també cal avaluar desprès els resultats que ens
dona, per tant, avui amb la voluntat de millorar la situació donem un vot de confiança
però també, ens agradaria desprès passar comptes i passar comptes és per exemple,
saber quines són les expectatives d’una banda, i desprès tenir indicadors per poder
controlar que podem anar a allò que pretenem.
 
-  senyor  Pujol:  Agrair  al  senyor  Guerra  les  seves  manifestacions  i  dir-li  que  el
compromís que agafem és el de que funcioni la Policia Local, d’intentar reforçar al
màxim l’Àrea de comandaments de la Policia Local de Palafrugell.  Tot això ve donat,
perquè hi ha un sergent, que és el senyor Santi Rueda, que està fent unes tasques,
resumint molt i contestant, està fent unes tasques que no li donen prou temps per fer
les seves tasques que ha de fer i quan tingui la titulació adient i quan pugui fer els
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plans d’autoprotecció deixarà de fer les funcions de sergent i quedaran tres sergents,
que és el mateix que tenim ara, a partir, de l’any que bé.  A la senyora Galiana, el
coneixement de l’eficàcia, nosaltres creiem que ho fem per una millor eficàcia, són les
propostes i és fruit de l’experiència d’aquests mesos, la voluntat de la Prefectura ja va
ser  clara  el  mes  de  gener,  quan  es  va  fer  l’organigrama  però  precisament,  per
l’experiència que s’ha anat tenint s’ha vist que feia falta un altre sergent, comandament
i també una persona que pugui assumir les funcions de Sots Cap quan el Cap estigui
absent.  Senyora Rivas, m’ha demanat moltes coses, ja no recordo el que m’ha dit,
començaríem per quants agents, no ho sé, ara en aquests moments no ho sé quants
en tenim, estan convocades cinc places d'agents interins per aquest estiu, baixes, hi
ha alguna baixa per accident, em sembla que són tres persones les que estan de
baixa, no recordo exactament en aquest moment, i no li puc dir exactament quants
agents  quedaran,  el  que si  li  puc  dir,  és  que amb la  nova  estructura  el  que  s’ha
guanyat, és que els caporals han deixat de fer les tasques que estaven fent i que calia
que fes un sergent i els havien assumit ells durant molt de temps i el caporals, avui dia
estan fent la tasca de carrer i de cap de torn, amb això s’ha implementat la presència
al  carrer  i  tenim més estructura policial  i  més presencia policial  al  carrer.  M’havia
demanat places de mobilitat interna i places interadministratives, evidentment que si
tenim una plantilla amb tres sergents i s’ha de cobrir una plaça que pot està habilitada,
m’ha dit que al.legal, jo vaig demanar a Serveis Jurídics la paraula al.legal què era, i
em van dir que no existia, la paraula al.legal, que una cosa és legal o no és legal,  i
que evidentment és té la intenció de crear les places per mobilitat interna i per mobilitat
interadministrativa pel quart sergent que estem demanant, és a dir, que tal i com vostè
ha dit es crearà la plaça per mobilitat interna que està habilitada i ja tenim la partida
pressupostada  i  tenim  consignació  pressupostària  i  tot,  i  la  de  mobilitat
interadministrativa, que és la que estem demanant nosaltres el suport per poder tenir
aquest quart sergent, que serà el tercer sergent perquè tot això ve, perquè el sergent
Santi Rueda, que tenim ara, ha de passar a l’àrea de nova creació, de Protecció Civil.
 
- senyor interventor:  El tema del Pla d’Austeritat està bé que surti, perquè en algun
plenari ha sortit aquest tema i potser caldria aclarir alguna cosa.  El Pla d’Austeritat,
que no es diu així, és diu Pla de Racionalització de les Despeses, és va aprovar al
2010 i tenia una vigència de dos anys, 2010 i 2011.  Al març del 2012, aquest plenari
va aprovar la seva pròrroga fins el 31 de desembre de 2012 i a data d’avui encara
estem pendents de si es fa un nou Pla, perquè en realitat el Pla d’Austeritat, com a tal,
va finalitzar a 31 de desembre, perquè tenia data final, i sí que es posava restriccions a
la  creació  de  noves  figures,  de  nou  personal,  havia  d’estar  motivada  la  seva
necessitat, cal recorda que a nivell de l’àrea de Serveis Socials, malgrat que estava
vigent el Pla d’Austeritat es va crear una plaça nova, però, tècnicament avui des del 31
de desembre no és vigent el Pla.
 
- senyora Rivas:  En primer lloc, segons la Real Acadèmia Espanyola  alegal, és un
adjectiu que vol dir no regulado, ni prohibido, amb la qual cosa em sembla que li torno
a donar una resposta al que significa al.legal.  Miri, de totes les coses que ha dit n'hi
podria  rebatre  moltes,  però  n'hi  ha  algunes  que  em  sorprenen  molt,  hi  ha  dues
persones d’aquest Ajuntament que s’han format per fer Plans d’Autoprotecció, que les
hem pagat, els hi hem pagat uns cursos de dos mil i pico euros que han anat a la
Universitat de Girona a fer aquests cursos per tant ja tenim dues persones que poden
fer plans d’autoprotecció, un és un Enginyer i l’altre és un Arquitecte tècnic, ho dic
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perquè això ho trobes a la documentació quan la llegeixes, per tant, que un sergent
més  faci  plans  d’autoprotecció,  està  bé,  però  ja  tenim  dues  persones  que  estan
formades i  que ens han costat  uns diners,  per poder-ho fer i  la veritat  és que em
sorprèn moltíssim que el regidor de la Policia Local no ens sàpiga dir quants agents hi
ha en aquests moments, que vostè no sàpiga en aquests moments quants agents hi
ha, quants agents hi ha assignats a una activitat assimilada a una segona activitat o
quants  agents  estan  de  baixa  aproximadament,  que  això  ho  sapiguem  els  altres
regidors, però que vostè no ho sàpiga em sembla realment de poca implicació per dir-
ho d’alguna manera i deixi’m recordar-li una altra cosa, vostès han prorrogat als agents
interins, que els varen tornar a prorrogar, que els teníem de l’estiu passat, em sembla
que són vuit i a més a més ara, en tindrem cinc més, vuit i cinc, són tretze, jo diria que
aquest Ajuntament mai ha tingut tretze agents interins, si no m’equivoco, si no ho dic
malament,  si  no  són vuit,  són menys,  però  mai  havíem tingut  el  número d’agents
interins que en aquests moments tenim i perquè a la gent que ens escolta perquè li
quedi clar, això no vol dir que hi hagi més presència al carrer, més presència potser si,
però no vol dir més qualitat i sense desqualificar en cap moment als agents interins
que fan una feina important, no és el mateix un agent interí que un agent amb plaça de
propietat de funcionari i  això ho sap vostè súper bé, perquè un agent interí  no pot
portar per exemple el cotxe de la policia, perquè no té el carnet de BTP, perquè no se
li exigeix, un agent interí no pot anar sol teòricament o un agent interí no pot portar
pistola, per tant a nivell de qualitat en el carrer no és el mateix i a més, que quedi clar,
els agents interins no han passat per l’escola de la Policia, jo perquè ja no tinc edat,
però si volgués em podria presentar per agent interí, qualsevol de les persones que
compleixen l’edat, sense tenir una formació prèvia com a policia i per tant no  compari
un agent interí amb un funcionari de carrera, perquè són dues coses absolutament
diferents.  Per tant, vostè em diu, hi ha més presència al carrer, ho dubto, perquè a
més no em sap dir  quants  agents  hi  ha,  per  tant,  com em pot  dir  que hi ha més
presència al carrer si no em sap dir quants agents hi ha en aquests moments, quan, jo
recordo no fa gaire en una reunió se'ns va dir que hi havia menys agents en aquests
moments que fa uns anys endarrere.  I no em compari els agents que són funcionaris
de carrera amb els agents interins, és per tot això, que nosaltres creiem que mentre
vostès augmenten caps, estan disminuint els agents que han de fer presència en el
carrer i els agents que són els professionals i amb la qual cosa els hi anunciem ja que
el nostre vot serà en contra.
 
- senyor Pujol:  Gràcies senyora Rivas per l’aclariment de la paraula al.legal, no ho
havia buscat mai al diccionari.  Em parla vostè de tretze agents interins, no és veritat,
jo li vaig contestar per escrit els agents que havíem tingut l’any passat, els que hi havia
hagut, els que havien plegat i els que es varen donar de baixa, ho té vostè per escrit, li
vaig contestar jo no fa gaire i no hi ha hagut cap modificació referent a això.  Aquest
estiu no s’ha implementarà, no hi haurà tretze agents al carrer i les funcions que pot fer
un agent interí com pot ser la funció de servei de grua o la funció d'informació sobretot
a les platges, crec que tant les les pot fer un agent interí com un agent que hagi fet el
curs de Policia que els hi toca fer.  M’ha dit moltes coses, no tinc el número exacte, em
sembla que són 46 agents que tenim en total, però no me’n recordo i per no dir-li un
cosa per l’altra, li dic, si vol li farem arribar l’organigrama, vostè el coneix, vostè ja ho
sap, em diu que és discutible que un regidor no sàpiga els agents que tenen quan
vostès se n'han preocupat, trobo que és una pregunta que si vostès ja ho saben, és
més per buscar mala maror que no pas per necessitats de la informació que vostè ja
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té.
 
senyor Alcalde:  Entenc que el tema ja està prou debatut, jo només voldria afegir un
parell  de  coses  en  relació  a  la  senyora  Rivas.  Vostè  ha  parlat  que  els  Plans
d’Autoprotecció que tenim dos tècnics que estan fent els cursos, és veritat, però vostè
sap que aquests cursos que estan fent els Tècnics són com formació complementària
o sigui,  en aquests moments aquests dos Tècnics estan col·lapsats i  el  govern és
incapaç encarregar-li, per exemple en aquest cas, a l’Enginyer que té problemes per
tenir al dia les activitats, que pugui fer els Plans d’Autoprotecció, són complexos de fer
els Plans d’Autoprotecció i la Llei és complicada i per tant, entenem que és millor que
ho faci una persona i que a més a més, a part  de fer-ho els ha d’implementar i que ha
de vigilar perquè realment aquests plans és facin.  Però jo si que li faria una reflexió,
jo entenc la seva aportació, però hi ha una cosa que és evident i que si que es pot
mirar, si agafem els índex  de baixes, han baixat i això es pot mirar tranquil·lament i si
vostès  parlen  sobretot  amb  les  associacions  de  veïns  de  barris,  veuran  que  la
presència ha millorat, jo no li sabria dir en quin nivell ha millorat i si es pot arribar a
quantificar el temps de presència física al carrer però aquesta apreciació sí que hi és
perquè jo aquests dies estic fent trobades als barris i m’ho traslladen.  Per tant, jo crec
que aquesta proposta que es fa, malgrat els matisos que hi puguin haver, es fa amb la
voluntat de millorar l’Àrea, tots els informes deien que malgrat que, segurament també
podríem arribar a la conclusió que caldria redefinir en un futur el que són els agents,
segurament que caldria, també, tot apuntava que el quadre de comandament estava
coix i aquí es fa un pas, per intentar solucionar-ho, que caldrà avaluar-lo, com deia el
senyor Sabrià, caldrà avaluar-lo també això i finalment és té els fruits que té.  Però
penso que es fa amb aquesta, hi ha moltes coses a fer, vostè ha parlat de segones
activitats,  clar  que  tenim un  deute  pendent  d’intentar  fer  un  reglament  de  segona
activitat i això s’ha de fer, s’hauria de fer, perquè cada vegada ens trobem que en una
plantilla vostè sap que  la mitjana d’edat comença a ser, en alguns casos, elevada i
caldrà trobar una resposta definitiva a la segona activitat i ja per acabar el tema del Pla
d’Austeritat, és evident, el 31 de desembre aquest Pla d’Austeritat es va acabar però
no per això, i ho podrem veure quan fem l’avanç de liquidació de 30 de juny, no per
això el govern ha baixat la guàrdia pel que fa a les propostes d’austeritat, no per això
hem baixat la guàrdia del control estricte entre pressupostos inicials i l’execució i això
ho  podrem  veure  en  el  que  és  l’aprovació,  diguéssim  l’estat  de  liquidació  de
pressupost que presentarem al mes de juliol amb data 30 de juny.  

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats i la senyora Frigola  (CiU), els senyors
Sabrià, Vilà, Lledó i la senyora Farrarons (ERC) i el senyor Guerra (PxC) total quinze
vots a favor
Vots en contra: Les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), total tres vots
en contra.
Abstencions: La senyora Galiana i el senyor Rodrigo (PP), total dues abstencions

5.-  RECURS DE REPOSICIÓ  INTERPOSAT PER LES SENYORES JANE MARY
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HARRISON I MARIA DEL MAR IGLESIAS FRIGOLA, CONTRA L'ACORD DEL PLE
D'AQUESTA CORPORACIÓ, DE DATA 26 DE MARÇ DE 2013, PEL QUAL ES VA
APROVAR  EL  PLEC  DE  CLÀUSULES  ECONÒMIQUES,  ADMINISTRATIVES  I
JURÍDIQUES  GENERALS,  DE  LA  LICITACIÓ  PER  A  L'ATORGAMENT
D'AUTORITZACIONS  MUNICIPALS  EN  VISTA  A  LA  INSTAL.LACIÓ,
MANTENIMENT I RETIRADA D'ELEMENTS DE FONDEIG I D'ALTRES SERVEIS DE
LES  PLATGES  DELS  NUCLIS  DE  CALELLA,  LLAFRANC  I  TAMARIU.-
Desestimació.-

Relació de fets:

Vist el recurs de reposició interposat per les senyores Jane Mary Harrison i Maria del
Mar Iglesias Frigola, contra l'acord del Ple d'aquesta Corporació de data 26 de març de
2013,  pel  qual  es  va  aprovar  el  plec  de  clàusules  econòmiques,  administratives  i
jurídiques generals,  de la licitació per a l'atorgament d'autoritzacions municipals en
vista a la instal.lació manteniment i retirada d'elements de fondeig i d'altres serveis de
les platges dels nuclis de Calella, Llafranc i Tamariu.

Atès l'informe emès per l'Assessora Jurídica Municipal i el secretari de la Corporació,
de data 21 de maig de 2013, on manifesten el que es transiu a continuació:

Antecedents.-
 
En  data  29  d’abril  de  2013  les  Srs.  Jane Mary  Harrison  i  Maria  del  Mar  Iglesias
Figuerola  presenten davant  el  registre  general  de l’Ajuntament  de Palafrugell  amb
número  5887 escrit  pel  qual  interposen  recurs  de  reposició  contra  l’acord  del  Ple
d’aquesta  Corporació  de  data  26  de  març  de  2013  pel  qual  s’aprova  el  plec  de
clàusules  economicoadministratives  i  jurídiques  generals  de  la  licitació  per  a
l’atorgament  d’autoritzacions  municipals  amb  vista  a  la  instal·lació,  manteniment  i
retirada d’elements de fondeig i d’altre serveis a les platges dels nuclis de Calella,
Llafranc i Tamariu.
 
El motius en què fonamenten la interposició del recurs són en síntesis la nul·litat de
l’acord del Ple municipal de 26 de febrer de 2013; nul·litat de la clàusula del plec d
condicions econòmiques i jurídiques relativa a l’acreditació de la solvència tècnica o
professional i vulneració de l’article 117del Reial Decret Legislatiu 3/2011
 
Fonaments de dret.-
 
Pel que fa a la primera al·legació formulada sobre una possible nul·litat de l’acord del
ple  municipal,  cal  desestimar-la  donat  que  la  nul·litat  es  fonamenta  en  el  fet  que
segons la part recurrent l’acord d’aprovació del plec s’ha pres sense que s’hagués
exhaurit el termini d’informació pública de trenta dies  de conformitat estableix l’article
66 del Reglament de Patrimoni dels Ens Locals.
 
Tanmateix, si bé és cert que per error tipogràfic consta que la data de l’acord del Ple
és del dia 26 de febrer de 2013, el cert és que l’acord es va prendre en el Ple de la
corporació de data 26 de març de 2013, per tant, havien transcorregut amb escreix els
terminis d’exposició pública que l’article 66 del Reglament estableix, sense que s’hagi

Ple de 28 de maig de 2013 14



Ajuntament de Palafrugell

produït la nul·litat pretesa per la recorrent. En tot cas, es tracta d’un error esmenable
de  conformitat  preveu  l’article  105.2  de  la  Llei  30/1992,  de  règim  jurídic  de  les
administracions  públiques  i  de  procediment  administratiu  comú  i  que  en  cap  cas
generaria indefensió a la part. 
 
“Art.  105.2  Les  Administracions  públiques  podran  rectificar  en  qualsevol  moment,
d’ofici o a instància dels interessats, els errors materials, de fet o aritmètics en els seus
actes”.
 
Pel que fa a la segona al·legació formulada cal també desestimar-la, en tant que en
cap  cas  la  clàusula  II  del  plec  de  clàusules  econòmic  administratives  i  jurídiques
generals aprovades per l’acord de Ple de data 26 de març de 2013 infringeix el principi
de  proporcionalitat,  no  discriminació,  lliure  concurrència  i  accés  universal  als
procediments  de  licitació  d’acord  amb  la  normativa  reguladora  de  la  contractació
administrativa.  Les  al·legacions  formulades  per  la  part  recurrent  són  al·legacions
genèriques i sense que en cap cas s’acrediti el motiu o fet que dóna lloc a aquesta
presumpta  infracció  al·legada.  Fet  que  ja  de  per  sí  donaria  peu  a  desestimar-les
íntegrament. 
 
Per altra banda cal dir que l’art  78  del Reial Decret 3/2011, pel qual s’aprova el Text
Refós de la llei de contractes de sector públic estableix que l’experiència  és admesa
com a criteri  avaluable de la  solvència tècnica o professional   del  contractista.  En
aquest sentit, l’art. 78 disposa:
 
« En los contratos de servicios, la solvencia técnica o profesional de los empresarios
deberá  apreciarse  teniendo  en  cuenta  sus  conocimientos  técnicos,  efeciacia,
experiencia y fiabilidad, lo que podrá acreditarse, según el objeto del contrato,(...)”
 
Així també s’ha pronunciat la Junta Consultiva de Contractació Administrativa en els
seus informes núm. 13/1998, de 30 de juny; 29/1998, d’11 de novembre; 22/2000, de
6 de juliol i, més recentment, 17/11, de 15 de desembre en què es pronuncia sobre
l’experiència com a requisit que pot justificar la solvència en la fase de verificació de
l’aptitud del licitador. 
Cal  dir  que la  clàusula  II  del  plec  s’ajusta  als  paràmetres  legals  que  l’art.  78  del
TRLCSP  estableix,  sense  que  s’imposin  restriccions  injustificades  a  la  lliure
concurrència  en  tant  que  en  cap  cas  es  desprèn  de  l’esmentada  clàusula  que
l’experiència per justificar la solvència tècnica es restringeixi a treballs efectuats per a
l’administració  pública,  admetent  ,  doncs,  que  la  justificació  de l’experiència  pugui
contemplar també treballs que s’hagin efectuat en el sector privat. En aquest sentit, la
clàusula II estableix els requisits exigits per acreditar la solvència són delimitadors del
propi criteri de l’experiència i en cap cas desproporcionats o discriminatoris.
 
Pel que fa a la tercera al·legació formulada, aquesta no té cap fonament en tant que
en cap cas del plec de clàusules administratives se’n desprèn la vulneració de l’article
117 del TRLCSP doncs és evident que la clàusula II del plec no vulnera l’esmentat
article i del mateix plec es desprèn que els requisits que s’exigeixen en les clàusules
IV  i  V  relatives  a  procediment  de  selecció  i  les  condicions  tècniques  generals
imposades, respectivament, es tenen en compte els criteris de sostenibilitat i protecció
del medi ambient en matèria de contractació pública.
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Per  tot,  a  criteri  d’aquests  informants  i  sense  perjudici  de  una  millor  opinió  més
fonamentada en dret, cal desestimar íntegrament el recurs de reposició plantejat per la
part recurrent.
I això sense perjudici que el consistori decideixi el que consideri més convenient.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:

Desestimar el recurs de reposició interposat per les senyores Jane Mary Harrison i
Maria del Mar Iglesias Frigola, contra l'acord del Ple d'aquesta Corporació de data 26
de  març  de  2013,  pel  qual  es  va  aprovar  el  plec  de  clàusules  econòmiques,
administratives i jurídiques generals, de la licitació per a l'atorgament d'autoritzacions
municipals  en vista  a la instal.lació  manteniment  i  retirada d'elements  de fondeig i
d'altres serveis de les platges dels nuclis de Calella, Llafranc i Tamariu, d'acord amb
les consideracions i conclusions recollides a l'esmentat informe emès per l'Assessora
Jurídica  Municipal  i  el  secretari  de  la  Corporació,  de  data  21  de  maig  de  2013,
transcrites íntegrament en aquest mateix acord.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyor Rangel: El que portem avui és la desestimació d’un recurs de reposició contra
l’acord de Ple del mes de març del 2013, a partir de tres aspectes que es fonamentava
aquest recurs, el primer d’ells era d’un error de redactat a la proposta, en la qual es
deia que el plec de clàusules s’havia aprovat al mes de febrer, quan era al mes de
març i amb aquest error el que es donava i el que es produïa era una indefensió en el
sentit que no hi havia el temps suficients d’exposició al públic, això els informes jurídics
i  de secretaria ja ens han dit  de que no hi  havia cap inconvenient en fer  aquesta
rectificació  i  m’han afirmat  que no hi  havia  aquesta  indefensió  per  part  de  la  part
recurrent.  La segona al·legació en que s’argumentava aquest recurs de reposició era
que hi havia hagut un aspecte, en el sentit que es negava un dret relacionat amb la
participació de tothom en aquest plec de condicions, això amb la Llei de Contractes, a
l’informe  de  Serveis  Jurídics  ens  diu  que  pot  ser  un  criteri  avaluable  la  solvència
econòmica i tècnica del contractista i per tant també es desestima i desprès finalment
hi havia un aspecte una mica complex d’entendre que també es desestima en el sentit
que  no  es  plantejava  en  el  Plec  de  condicions  cap  criteri  de  sostenibilitat,  ni  de
protecció del medi ambient això en els punts quart i cinquè, relatius al procediment de
selecció, que ja hi havia unes exigències i les quals ja se’ls hi demanava alguns dels
aspectes concrets ja quedava resolt  i  d’aquesta manera i  seguint els informes dels
Serveis Jurídics i de Secretaria i el que es fa és proposar la desestimació d’aquest
recurs.
 
- senyora Rivas:  Nosaltres el que farem serà una abstenció per falta de coneixement a
l’hora de posicionar-nos.
 
- senyor Vilà:  Nosaltres també en aquest punt ens abstindrem.
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Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats i la senyora Frigola (CiU), i el senyor
Guerra (PxC) total onze vots a favor
Abstencions:  Els  senyors  Sabrià,  Vilà,  Lledó  i  la  senyora  Farrarons  (ERC),  les
senyores Rivas, Recio i el senyor Genover (Entesa), la senyora Galiana i el senyor
Rodrigo (PP), total nou abstencions

6.-  MODIFICACIÓ  DE  LES  CONDICIONS  DE  L'ADJUDICACIÓ  DE  LA  FINCA
MUNICIPAL  NÚMERO  6  (REGISTRAL  30379)  SITUADA  AL  SECTOR  "PINEDA
GELIA", DE PALAFRUGELL.- Aprovació.-

Relació de fets:

Vist que en data 30 d'octubre de 2012, el Ple de l'Ajuntament de Palafrugell va acordar
l'adjudicació de la finca municipal número 6 (registral 30379), situada al sector Pineda
Gelia de Palafrugell, a la mercantil SINORMA SLU.

Atès que a la condició número 7 del Ple de condicions econòmiques i administratives
per a la venda, en pública subhasta, d'aquesta finca, en la seva lletra b), s'establia que
el pagament del preu de licitació s'hauria de fer en un màxim de sis mesos, termini que
es complirà el proper dia 20 de maig d'enguany.

Vist  l'escrit  presentat  en  data  16  de  maig  de  2013,  pel  senyor  Francesc  Sinyol
Martínez en representació de la mercantil  SINORMA SLU, en el qual atenent a les
circumstàncies excepcionals, tant a nivell urbanístic, com administratiu, com a civil i
financer del projecte, i, addicionalment, atenent a la necessitat d'atorgar-li a aquest, un
tractament integral per tal d'aconseguir la seva implementació, ha calgut la sol.licitud
de  diversos  documents  i  llicències,  a  banda  del  compliment  de  determinades
condicions especials, sol.licita l'ampliació d'un mes del termini pel pagament del preu
d'adjudicació.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Ampliar un mes a partir del dia 20 de maig de 2013, el termini concedit a l'empresa
SINORMA SLU, pel pagament del preu d'adjudicació de la finca municipal número 6
(registral 30379), situada al sector Pineda Gelia de Palafrugell.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
-  senyor  Alcalde:  Hi  havia,  si  recordeu aquesta adjudicació  que es va fer  pública
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subhasta, implicava que els compradors tenien un termini màxim de sis mesos per fer
efectiu  la  part,  això  estava  lligat  amb  un  tema  que  era  la  futura  instal·lació  del
Mercadona en aquests moments, lligat al que era l’atorgament de llicència, aquesta
llicència  es  va  endarrerir  bàsicament  perquè  primer  va  haver-hi  un  problema
urbanístic i també de Bombers, això no donava temps a que realment el 20 de maig
poguessin fer efectiva tot el que és la transmissió, van demanar que a termini d’aquest
mes  donat  que  tot  just  la  setmana  passada  va  arribar  l’informe  de  Bombers  i  la
llicència  aquest  matí  la  Junta  de  Govern  ha  pogut  atorgar-la,  doncs  estem  dins
d’aquest  termini  perquè  aquesta  gent  pugui  fer  tota  l'operació  amb  l’empresa
Mercadona que és la que ha de fer l’equipament comercial, per tant el que es proposa
és un ajornament d'un mes, perquè realment puguin fer totes les seves obligacions
contractuals que en aquests moments tenien i entenem que això no ha de posar en
perill, evidentment ni la operació perquè la llicència està donada i jo precisament he
parlat amb Mercadona per fer-li saber aquesta Resolució i crec que això dona peu a
que aquest tràmit es pugui fer amb tota la garantia i legalitat.  

Votació:
S'aprova per unanimitat.

7.-  MODIFICACIÓ  PUNTUAL  DE  LES  CONDICIONS  ESTABLERTES  EN
L'ATORGAMENT D'AUTORITZACIONS MUNICIPALS PER A LA INSTAL.LACIÓ,
MANTENIMENT I RETIRADA D'ELEMENTS DE FONDEIG I D'ALTRES SERVEIS DE
LES  PLATGES  DELS  NUCLIS  DE  CALELLA,  LLAFRANC  I  TAMARIU,
APROVADES PEL PLE DE L'AJUNTAMENT DE 30 D'ABRIL DE 2013.- Aprovació.-

Relació de fets:

Atès que en data de 22 de febrer de 2011 el ple de l’Ajuntament aprova definitivament
el  Catàleg  d’opcions  de  custòdia  del  territori  a  Palafrugell“,  eina  que  facilita  la
planificació d’actuacions de conservació i millora del medi natural. El document, en
l’apartat 4.2 incorpora com a actuació, la creació d’un ens de gestió del medi marí “…
on  hi  tinguin  cabuda  entitats,  empreses,  Ajuntament  i  tècnics  independents  per
determinar  de  manera  consensuada  i  tenint  en  compte  l’especificitat  del  litoral  de
Palafrugell, les accions a dur a terme”.
 
Atès que en la darrera reunió celebrada per l'Ens de Gestió del Medi Marí, de data de
17  de  maig  de  2013  es  va  aprovar  la  introducció  dels  següents  canvis  en  les
condicions  establertes  en  el  plec  de  condicions  per  l’atorgament  d’autoritzacions
municipals per a la instal·lació i explotació dels serveis de temporada:
 

- Eliminar l’abalisament de la Cala del Cau, fixada per el LOT núm. 12 segons
consta en la clàusula XV. Clàusules particulars. 

 

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Modificar  puntualment  les  següents  condicions  establertes  en  L'ATORGAMENT
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D'AUTORITZACIONS  MUNICIPALS  PER  A  LA  INSTAL.LACIÓ,  MANTENIMENT  I
RETIRADA D'ELEMENTS DE FONDEIG I D'ALTRES SERVEIS DE LES PLATGES
DELS NUCLIS DE Calella, Llafranc i Tamariu:

- Eliminar l’abalisament de la Cala del Cau, fixada per el LOT núm. 12 segons
consta en la clàusula XV. Clàusules particulars. 

Esmenes:
senyor Rangel:  Si, tal com varem parlar a la Comissió informativa d’Hisenda, el que
fem avui és una modificació puntual d’un aspecte que són les condicions que estaven
en el concurs de l’atorgament dels elements de fondeig i abalisament de les platges,
aquestes condicions puntuals han vingut determinades perquè en el seu moment unes
de les condicions que es proposava en l’adjudicació del lot era l’abalisament d’una de
les Cales que hi ha sota el Far de Sant Sebastià i que desprès de la seva inspecció
s’ha valorat que atès la incidència dels darrers temporals desprès de Setmana Santa
que hi ha hagut la problemàtica que s’ha generat de despreniments i de pedres, fa
impossible la necessitat d’aquest accés abalisat i per tant en la darrera reunió que es
va fer amb tota la gent adjudicatària i tota la gent que tenia a veure amb el Pla d’Usos
el que si que es va ser prou ametent en recollir aquesta petició i desprès de parlar amb
els Serveis Jurídics i atès que havíem aprovat per Plenari aquestes condicions, el que
fem també és eliminar aquesta condició també per Plenari i seria eliminar la condició
de l’abalisament de la Cala del Cau i en el segon, tot i que a la proposta d’acord de Ple
i especifica una cosa, hi ha un petit  error, hi ha un petit error de redactat del qual
assumeixo la responsabilitat  perquè potser no he estat capaç de saber-ho explicar
prou bé i és que en aquesta reunió que es va fer per valorar com havia funcionat les
adjudicacions,  els  calendaris  i  com  podien  funcionar  per  aquests  estiu  tot  el  Pla
d’Usos, el que es va detectar a petició de les entitats submarinistes de Llafranc, es que
una de les condicions que hi havia establertes que acompanyaven a un dels lots era
de fer un abalisament d’un canal d’usos esportius entre Calella i Llafranc com una
primera prova pilot, d’aquesta experiència, atès que se’ns havia demanat des de varies
vies.  Desgraciadament  se’ns  planteja  que  dins  d’aquest  abalisament  el  que  es
produeix  és  que  hi  ha  una  boia  d’immersió  que  fan  servir  els  tres  centres  de
submarinisme de Llafranc, els dies que hi ha problema de mar fort o de tràngols forts o
sobretot de garbinades i ens demanen si som capaços de posar en el redactat i de fer
arribar a tots els usuaris que ens havien sol·licitat aquest abalisament d’aquest canal
d’usos esportius, que en aquells dies concrets amb la màxima de les precaucions a
dintre d’aquest canal se seguirà entrant en barca per fer-hi aquestes immersions,  una
mica el redactat d’aquest punt dos de la proposta de Ple anirà en aquest sentit i miraré
que demà amb els serveis de Secretaria aquest redactat sigui el més fidel possible en
relació a recollir això que els hi estic plantejant. 

Intervencions:
No s'han fet intervencions.

8.-  MEMÒRIES DE LES ÀREES DE L'AJUNTAMENT DE PALAFRUGELL -  ANY
2012.- Coneixement.-
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Relació de fets:

Atès el que disposa l’article 149 del Reglament d’organització i funcionament dels Ens
Locals (1986), conforme els municipis de població superior a 8.000 habitants de dret,
redactaran una memòria dins del primer semestre de cada any, en la que donaran
compte,  relacionada,  de  la  gestió  corporativa,  incloent-hi  referències  al
desenvolupament dels serveis, estadístiques de treball, iniciatives, projectes de tràmit,
estats  de  situació  econòmica  i  modificacions  introduïdes  en  l’inventari  general  del
Patrimoni, que seran remeses al Ministeri per les Administracions Públiques.
 
Atès el contingut de les memòries de gestió elaborades per les diferents àrees de la
Corporació per l’any 2012.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament es dóna per assabentat de la següent proposta d'acord:

Primer.- Donar compte de la memòria de gestió de l’any 2012, de l’Ajuntament de
Palafrugell, que es desglossa en els següents apartats:
 
- Àrea de règim interior, hisenda i activitat econòmica

 
  Secretaria, Alcaldia i Recursos Humans
  Administració Electrònica i Atenció Ciutadana 
  Informàtica i Noves Tecnologies
  Servei d’Informació del Territori. GIS
  Serveis econòmics: Intervenció, Tresoreria i Recaptació
   Arxiu Municipal. Servei de Gestió Documental

- Àrea de serveis a les persones
 

   Benestar Social i Ciutadania
- Espai Dona
- Mediació i Convivència
- Oficina Municipal d’Habitatge
- Servei d’Acollida . Palafrugell Acull

     Cultura
- Cooperació al desenvolupament. Agermanaments
- Biblioteca Municipal

   Educació i Vila Educadora
   Joventut 
   Policia Municipal 
   Biblioteca Municipal

 
- Àrea de d’urbanisme, habitatge, obres, serveis, medi ambient, patrimoni i millora de
la qualitat
 

   Medi Ambient
   Urbanisme i Patrimoni
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   Serveis Municipals
 
- Organismes Autònoms
 

  Institut Municipal d’Esports                                       
  Institut de Mitjans de Comunicació                                                              
  Institut de Promoció Econòmica                                          
  Museu del Suro
  Pla de Barris                         

 
Segon.- Notificar el present acord als Caps d’Àrea de la Corporació.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyora Zaragoza:  La memòria és una font sistematitzada d’informació sobre les
actuacions de les Àrees, Seccions, Instituts i Patronats durant un any concret i per tant
és un instrument  d’avaluació i  de planificació.  La seva elaboració al  llarg de l'any
permet fer el seguiment dels projectes i de les actuacions de cada àrea, la memòria és
una eina per rendir comptes als ciutadans i és un exercici de transparència, també
serveixen per rendir els comptes anuals a la sindicatura de comptes.  Les memòries
anuals  s’estructuren  de  la  següent  forma:  pressupost,  descripció  de  les  activitats,
col·laboracions i convenis, subvencions rebudes, noticies aparegudes en mitjans de
comunicació i els indicadors. En referència als indicadors, com a mínim a l’any anterior
i no més de tres anys.  Respecte al 2011 les memòries han sofert un parell de canvis,
s’ha eliminat la presentació dels Regidors, entenen que la memòria ha de ser més
tècnica i s’ha eliminat l’organigrama però no la informació que apareix a la primera
pàgina,  per  una  major  comprensió  s’ha  estructurat  o  s’ha  reestructurat  aquesta
informació  en  una  sola  pàgina  on  apareix  el  responsable  polític  de  l’Àrea,  el
responsable  Tècnic,  el  personal  adscrit,  les  funcions,  les  dades  de  contacte,  el
pressupost inicial i el pressupost executat.  L’índex de les memòries és el següent: 
primer surt l’Àrea de Règim Interior, Hisenda i Activitat Econòmica, l’Àrea de Serveis a
les Persones, l’Àrea d’Urbanisme, Habitatge, Obres i Serveis, Medi Ambient, Patrimoni
i millora de la qualitat i finalment els organismes autònoms que són l’Institut Municipal
d’Esport, el de Mitjans de Comunicació, l’Institut de Promoció Econòmica, el Museu del
Suro i el Pla de Barris.
 
-  senyor  Lledó:  Nosaltres  ja  varem apostar  en  el  nostre  mandat  per  fer  aquesta
informació  i  aquesta  transparència  creant  les  memòries  i  crec  recordar  que  és  el
cinquè any que es fan i per tant des d’aquí vull felicitar que aquesta iniciativa s’hagi
mantingut i crec que ja estigui consolidada.  Si que em sobta el canvi que acaba de
comentar  la  regidora,  si  vostè  mateixa  acaba  de  dir  que  les  memòries  són  font
d’informació, avaluació i per l'avaluació i per la planificació i per rendir comptes a la
ciutadania,  com és que no hi  ha la  valoració  política?  No ens diguin  que és una
memòria tècnica, evidentment que hi ha la part tècnica, que l’omplen els tècnics, però
evidentment, nosaltres així ho crèiem i així ho mantenim, hi ha una part política del
regidor de l’àrea perquè avaluï i planifiqui quines seran les seves línies d'actuació i de
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l’Alcalde que aquí també trobem a faltar, una valoració del màxim responsable polític
d’aquest Ajuntament.  Per tant, des d’aquí nosaltres, els hi demanaríem que l'any que
ve recapacitin  i  que creguin  que és important  tant  la  part  tècnica,  com la  política,
perquè és una manera de rendir comptes als ciutadans i l’altra cosa que els hi volíem
comentar, és que potser s’haurien de plantejar de fer algunes millores, per exemple, el
tema dels indicadors que vostè comentava crec que s’haurien de plantejar de col·locar-
los en un apartat adient només pel tema d’indicadors, perquè sinó, és molt difícil dins
de la pròpia memòria entendre l'evolució que hi ha hagut d’alguns dels indicadors, no
tots, però si potser alguns dels que siguin més representatius del que és la activitat de
l'Ajuntament.  Desprès també vàrem dir  que incloguessin dins de les memòries,  la
pròpia memòria del Defensor del Ciutadà com una part més de l’activitat que genera
dins de l’Ajuntament.
 
-  senyora Zaragoza:   No comparteixo el  seu parer que la presentació del regidor,
regidora o Alcalde sigui necessària, indispensable, entenc que no ho és i que, a més a
més, la memòria ha de ser molt més tècnica, que el que és ara, és a dir que s’està
treballant per fer les memòries cada vegada més tècniques, i comparteixo el que vostè
diu sobre els indicadors, s’està treballant en fer una valoració de com hem de fer les
memòries  per  millorar-ho en aquest  sentit.  No  comparteixo  que les  presentacions
polítiques siguin o no transcendents, vagi vostè a les memòries dels anys anteriors i
veurà  que hi  ha presentacions  polítiques que es  repeteixen  el  mateix  exercici  i  el
següent i ha la mateixa presentació en dos exercicis diferents, home entenc que això
no és de sentit comú i una presentació política a part que no dona més caire tècnic a la
memòria. és ridícul que la mateixa presentació estigui copiada un any rere altre. En
quant  a  les  millores  ja  li  dic  que  hi  estem  treballant,  s’han  penjat  les  memòries
simultàniament al web municipal i el que sí que li he de dir, és que la memòria del
Defensor del Ciutadà, quedarà penjada amb les altres memòries, no sé si ara ja està
penjada o no, però bé, dins de pocs dies si no hi és hi serà perquè així es va indicar
que és fes.
 

9.-  ACORD  DE  LA  JUNTA  DE  GOVERN  LOCAL  DE  14  DE  MAIG  DE  2013,
D’ACCEPTACIÓ  DE  LA  SOL•LICITUD  PRESENTADA  PER  LA  SOCIETAT
ACTIVIDADES  INMOBILIARIAS  ACISA,  SL,  DEMANANT  LA  DEVOLUCIÓ  DE
L’AVAL  DIPOSITAT  A  LA  TRESORERIA  MUNICIPAL,  EN  CONCEPTE  DE
GARANTIA PER A LA CORRECTA EXECUCIÓ DE LES OBRES D’URBANITZACIÓ
I IMPLANTACIÓ DE SERVEIS EN L’ÀMBIT DEL PMU-4.7, CARRER DEL SARD, A
CALELLA. Ratificació.-

Relació de fets:

Vist que la Junta de Govern Local, a la sessió celebrada el 14 de maig de 2013, i en
relació a la sol·licitud presentada per la societat Actividades Inmobiliarias Acisa, SL, de
devolució de l’aval dipositat a la Tresoreria Municipal en concepte de garantia per a la
correcta execució de les obres d’urbanització i implantació de serveis en l’àmbit del
PMU-4.7, carrer dels Sard, a Calella, va adoptar el corresponent acord d’acceptació en
relació a aquesta petició.
 
Atès l’informe emès per la Comissió informativa de Règim Interior, Hisenda i Activitat
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Econòmica, celebrada el 21 de maig de 2013.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per unanimitat :

Primer.- Ratificar íntegrament l’acord pres per la Junta de Govern Local a la sessió del
14 de maig de 2013, en relació a la sol·licitud presentada per la societat Actividades
Inmobiliarias Acisa, SL, quina transcripció literal és la següent:
 
“Vista la petició presentada al Registre General de l’Ajuntament, en data 14 d’abril de
2012 i amb registre d’entrada núm. 5341, pel senyor Víctor Manuel Carrera Pinchete,
que actua en nom i representació de la societat Actividades Inmobiliarias Acisa, SL,
demanant la devolució de l’aval,  per import  de 82.178.-  €, dipositat  a la Tresoreria
Municipal  en data 30 de juliol  de 2010,  en concepte de garantia per a la correcta
execució de les obres d’urbanització i  implantació de serveis en l’àmbit  del Pla de
millora urbana PMU-4.7, carrer del Sard, a Calella.
 
Atès l’informe emès per l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, en
data 8 de maig de 2013, on manifesta el que es transcriu a continuació:
 
“En  data  25  de  novembre  de  2009  per  acord  del  Ple  municipal,  es  va  aprovar
definitivament el Pla de millora urbana del PMU-4.7, carrer del Sard, de Calella que
incloïa les obres bàsiques d’urbanització d’aquest sector. En data 27 de maig de 2010
es va aprovar el text refós del Pla de millora urbana PMU-4.7.
 
Que aquest aval  es va constituir  en compliment  del que disposa l’article 107.3 del
Decret legislatiu 1/2010 de 3 d’agost  ,anteriorment article 101 del Decret legislatiu
1/2005, per tal de garantir el pagament de la quantitat de 82178 equivalent a un 12%
del cost  d’urbanització de l’àmbit del PMU-4.7, carrer del Sard, de Calella.
 
En  data  15  de  febrer  de  2010  s’interposa  recurs  contenciós  administratiu  per  la
representació de les senyores Maria Concepció Simón Oliver i Mercedes Simón Oliver
contra l’acord del Ple de data 25 de novembre de 2009, d’aprovació definitiva del Pla
de millora urbana PMU-4.7, que es va tramitar davant la Secció Tercera de la Sala
Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal  Superior  de  Justícia  de  Catalunya  amb
número 56/2010. En data 1 de febrer de 2013 es dicta sentència pel TSJ de Catalunya
en aquest  procediment  pel  qual  s’estima  el  recurs  interposat  per  la  part  recorrent
contra  l’acord  adoptat  el  25  de  novembre  de  2009  pel  Ple  de  l’Ajuntament  de
Palafrugell, i el declara nul. 
 
Igualment,  les  senyores  Maria  Concepció  Simón  Oliver  i  Mercedes  Simón  Oliver
interposen el recurs contenciós administratiu núm. 451/10, que es va tramitar davant la
Secció  Tercera  de  la  Sala  Contenciosa  Administrativa  del  Tribunal  Superior  de
Justícia, contra l’acord adoptat pel Ple de l’Ajuntament de data 27 de maig de 2010,
pel qual s’aprova definitivament  el Text Refós del Pla de millora urbana PMU-4.7. En
data 8 de febrer de 2013 s’ha dictat sentència resolent aquest contenciós i  en els
mateixos termes que la sentència dictada en el RO 56/2010, el TSJ anul·la l’acord del
Ple d’aprovació definitiva del Text Refós del Pla de Millora Urbana PMU-4.7.
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Ambdues sentències, a data d’avui, són fermes.
 
En aquest sentit, és procedent la devolució de l’aval dipositat per l’empresa ACISA,
SL, per import de 82.178.- € euros i que s’adoptin els acords que siguin oportuns per a
dur-ho a terme.
 
Això sense perjudici que el consistori decideixi el que cregui més convenient.”
 
La Junta de Govern Local acorda per unanimitat:
 
Primer.- Acceptar la sol·licitud presentada en data 14 d’abril de 2012 i amb registre
d’entrada núm. 5341, pel senyor Víctor Manuel Carrera Pinchete, que actua en nom i
representació de la societat Actividades Inmobiliarias Acisa, SL, de devolució de l’aval,
per import de 82.178.- €, dipositat a la Tresoreria Municipal en data 30 de juliol de
2010, en concepte de garantia per a la correcta execució de les obres d’urbanització i
implantació de serveis en l’àmbit del Pla de millora urbana PMU4.7, carrer del Sard, a
Calella, d’acord amb les consideracions i conclusions recollides a l’informe emès per
l’Assessora Jurídica Municipal, la senyora Júlia Giró Val, de data 8 de maig de 2013,
transcrites íntegrament en aquest mateix acord, condicionada a la prèvia ratificació pel
proper Ple Municipal.
 
Segon.- Supeditar  la  devolució  de  l’aval  dipositat  en  el  seu  dia  a  la  Tresoreria
Municipal, a la prèvia presentació de l’original de la carta de pagament.
 
Tercer.- Notificar aquest acord a la societat Actividades Inmobiliarias Acisa, SL, al seu
representants i a les àrees de Tresoreria i Intervenció de l’Ajuntament.”
 
Segon.- Notificar  aquest  acord de ratificació  a la  societat  Actividades Inmobiliarias
Acisa,  SL,  als  seus  representants  i  a  les  àrees  de  Tresoreria  i  Intervenció  de
l’Ajuntament.

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyor Alcalde: És una ratificació d’un acord de Junta de Govern, en relació a un
expedient que ve del novembre del 2009, el Ple municipal va aprovar un Pla de Millora
Urbana d’aquest carrer que hem vist en aquest carrer que en aquest últims dies també
és notícia,  perquè urbanísticament en aquell  moment el  Pla General  contempla un
aprofitament.  Enteníem que desprès es va tramitar, com he dit abans, aquest Pla de
Millora Urbana, un Pla de Millora Urbana que va estar recorregut, hi ha sentencies
fermes , i per tant entenem que si hi ha sentència ferma és que el deixen sense efecte,
donat que és un aval presentat per garantir les obres d’urbanització i que per tant ara
estem en aquest procés d’aprovació inicial del POUM i per tant, tindrà un caire diferent
i caldrà que desprès s'aprovi de forma definitiva, enteníem nosaltres que aquest Pla de
Millora Urbana, que està sense efecte, perquè la sentència és ferma, no té cap sentit
que l’Ajuntament tingui aquest aval i per tant els retornem l’aval, i en tot cas en el futur,
si amb aquesta revisió que estem fent,  evidentment sortirà amb un aprofitament doncs
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ja  requerirem  l’aval  quan  toqui,  en  el  moment  oportú,  però  en  aquest  moment
entenem, que aquesta empresa té dret a demanar que l’Ajuntament li torni l’aval, donat
que això li  està comportant unes despeses financeres addicionals i  per tant el que
portem a ratificar aquest acord de Junta de Govern, que durant aquest mes de maig va
fer el govern.

10.-  EXPEDIENT  DE  MODIFICACIÓ  DE  LES  ORDENANDES  FISCALS
REGULADORES D'IMPOSTOS I TAXES.- Aprovació provisional.-

Relació de fets:
 
Vist l’acord del Ple de l’Ajuntament de Palafrugell de data 30 d’octubre de 2012 pel
qual  s’aprova  provisionalment  l’acord  de  modificació  d’ordenances  fiscals  per  a
l’exercici 2013 que havien d’operar a partir d’1 de gener de 2013.
 
Atès que contra l’esmentat acord no es va presentar cap reclamació i en conseqüència
per aplicació de l’article 17 del Reial Decret Legislatiu 2/2004, de 5 de març, pel qual
s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les Hisendes Locals l’acord provisional
es va elevar a definitiu sense necessitat d’acord plenari.
 
Atès que el Ple de la Corporació de data 30 d’abril de 2013 va aprovar una moció
instant la modificació  de l’ordenança reguladora general de la gestió i recaptació de
tributs  municipals  per  tal  que  es  consideri  l'execució  hipotecària  o  la  dació  en
pagament de la vivenda habitual  causa suficient per justificar  la insolvència del deutor
en els casos què els bancs o caixes d’estalvi es quedin l’habitatge i a tal efecte es
proposa  modificar  l’article  52  de  l’esmentada  ordenança  per  tal  de  recollir  aquest
supòsit.
 
Atès que també es proposa modificar les tarifes corresponents a l’activitat del casal de
l’estiu 2013 incrementant l’import de les  mateixes en un percentatge del 3,6%.
 
Atès que, a diferència de l’activitat de llar d’infants, l’activitat de casal dels infants per
l’estiu no té cap tipus de recolzament econòmic per part de la Generalitat ni d’altre
administració i  per tant la part del  cost no repercutit  als usuaris s’ha de finançar a
càrrec dels impostos general de la ciutadania.
 
Atès que des  de l’Àrea d’Educació s’ha fet un gran esforç per tal d’incorporar tots els
recursos disponibles tant humans com materials per tal de reduir el dèficit d’aquest
servei, sense pertorbació en la qualitat del servei prestat .
 
Atès que a diferència d’altres exercicis no es preveu cap modificació en les tarifes del
mes de setembre a desembre de la Llar d’Infants pel curs 2013/2014.
 
Vist  l’informe emes per l’interventor acctal en data 16 de maig de 2013.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:
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Primer.- Aprovar  provisionalment  la  següent  modificació  de  l’Ordenança  Fiscal
reguladora de les taxes pel servei de llar d’infants i casalet estiu:
 
Modificació article 7è.1. apartat segon que regula les tarifes del servei de l’estiu dels
infants:
 
2.-  Servei  “L’estiu  dels  infants”  Escola  Bressol  “  Els
Belluguets” Tarifa 

2.1 Servei d’acollida, matí i dinar de 7.45h. a 12,00h.  

-          Quota mensual 163,30

-          Quota 2 setmanes 83,20

2.2 Servei de matí i dinar de 8.45h. a 14,00h.  

-          Quota mensual 163,30

-          Quota 2 setmanes 83,20

2.3 Servei de matí i tarda de 8.45h a 14h i de 15h a 17h.  

-          Quota mensual 163,30

-          Quota 2 setmanes 83,20

2.4 Servei de dinar i tarda de 12h a 17h.  

-          Quota mensual 163,30

-          Quota 2 setmanes 83,20

2.5 Servei de tarda i ludoteca de 12h a 17h.  

-          Quota mensual 163,30

-          Quota 2 setmanes 83,20

2.6 Serveis complementaris  

2.6.1 Servei acollida u hora complementària  

-         Quota mensual 33,90

-         Quota diària 3,00

2.6.2 Servei de menjador  

-          Quota mensual 98,70

-          Quota diària 9,50

-          Quota catering 4,90

2.6.3 Servei de Ludoteca de 17 a 19h  

-          Quota mensual 65,00

-          Quota diària 6,10
 
Segon.- Aprovar provisionalment la següent modificació de l’article 52 de l’Ordenança
fiscal  general  reguladora  de  la  gestió  i  recaptació  de  tributs  municipals  i  altres
ingressos de dret públic, en el sentit d’incorporar l’apartat 2.5 amb el següent redactat:
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2.5 En qualsevol dels supòsits anteriors , es considerarà causa suficient per justificar la
insolvència d’una persona física  quan s’acrediti que s’ha produït l’execució hipotecària
o la dació en pagament de la seva vivenda habitual. Es considerarà vivenda habitual si
el deutor constava empadronat a l’immoble des de la seva adquisició o en un termini
de dos anys anteriors a la transmissió del mateix.
  
Tercer  -    Exposar al públic els acords precedents, al tauler d’edictes de l’Ajuntament,
durant un termini de trenta dies comptats a partir del següent al de la publicació del
corresponent  anunci  en  el  Butlletí  Oficial  de  la  Província.  Així  mateix  s’haurà  de
publicar anunci d’exposició en un diari dels de major difusió de la província. En aquest
termini els interessats podran examinar l’expedient i presentar les reclamacions  que
estimin oportunes. Transcorregut el període indicat sense haver-se’n presentat cap, els
acords restaran aprovats definitivament.
 
Quart.-     En cas de no haver-se produït reclamacions, publicar al Butlletí Oficial de la
Província els acord elevats  a definitius i el text íntegre de les modificacions aprovades
així  com de l’ordenació de la nova Ordenança General  de Gestió i  Recaptació els
quals entraran en vigor i regiran mentre no s’acordi la seva modificació o derogació

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyor Alcalde:  Es tracta d’una modificació d’ordenances, del que es l'augment  del
3,6%  d’aquest servei de Casal d’Estiu de la Llar d’Infants, que la resta no es toca,
perquè ja es va pujar en el seu moment, al voltant d’un 7%, si no recordo malament
quan varem fer les ordenances al mes d’octubre, per tant voldríem dir que la resta de
taxes no es toquen i per tant de setembre al desembre passi el que passi, aquesta
taxa de Llar d’Infants no es toca.  Cal dir que aquest tema, de la Llar d’Infants, com el
Casal d’Estiu, són d’aquestes quantitats que no estan subvencionades.  Cal dir que
malgrat això són activitats que s’han anat fent i que històricament han sigut deficitàries,
l’Ajuntament en aquest cas suporta un cost addicional que ja ve de diferents anys,
l'any 2011, hi havia un dèficit de 25.000 euros, al 2012, de 14.000 euros, i al 2013, en
la  previsió  que  hi  ha  serà  d’uns  16.000  euros  de  dèficit  d’aquest  servei,  per  tant
entenem que aquesta puja s’adequa al  que són les necessitats del  servei.  Alhora
també hi  ha el  segon punt,   que és que un element que sigui  causa suficient  per
justificar la solvència un persona física quan s’acrediti que s’ha produït una execució
hipotecària, aquest punt és com a conseqüència de la moció aprovada en el Plenari
passat, que varem dir que en el termini d’un mes faríem dues coses, això més regular
les  subvencions  del  que  són  les  plusvàlues  en  casos  d’execució  hipotecària.  Bé
aquest matí el govern ha aprovat les bases per aquestes subvencions, per tant, en el
termini que la pròpia moció estipulava hem donat resposta a dos dels requisits que es
va aprovar en el Plenari del mes passat.
 
-  senyora Galiana:  En quant al  primer punt no hi  estem d’acord,  estem en contra
d’aquest increment del 3’6% en el servei del Casal d’Estiu, perquè considerem que en
el  moments  actuals  l’Ajuntament  amb  aquests  serveis  que  considerem  que  són
importants, perquè les famílies puguin conciliar la seva vida laboral i familiar i puguin
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anar a treballar i més en temporada d’estiu que hi ha molta gent que té feina, que
malgrat les circumstàncies actuals a l’hivern no en tenen i a l’estiu si i no tenen on
deixar els seus fills, considerem que és una càrrega gravosa i que s’hauria de reduir
despeses per un altre costat però en qualsevol cas no acabar incrementant aquestes
despeses que repercuteixen a molta gent de Palafrugell que té fills i els vol portar al
Casal.  En quan a la segona modificació nosaltres hi estem d’acord, llavors no sé si
això es pot votar per separat o en tot cas ens abstindrem.
 
- senyor Rivas:  Bé, la nostra és molt similar al  que comentat la nostra companya,
demanaríem poder-ho votar per separat.
 
- senyor Alcalde:  No és pot, ve d’una Resolució.
 
- senyora Rivas:  Perquè no es pot?  Ens ho pot explicar perquè no es pot votar per
separat?.
 
- senyor Alcalde:  Jo crec que primer perquè el ROM no ho contempla i a més..
 
- senyora Galiana:  Si em permeteu, aquí estem votant dues coses diferents perquè
són modificacions diferents.
 
- senyor Alcalde:  Jo crec que no es pot, però si el Secretari ens diu que si jo no tinc
cap inconvenient, històricament, es pot interpretar això perquè el ROM ho deixava molt
clar,
 
- senyor Secretari:  L’article 112, diu que la votació dels assumptes serà a la totalitat
del  text  de  les  propostes,  no  s’admetran  votacions  parcials,  sense perjudici  de  la
possibilitat de presentar esmenes de caràcter parcial.
 
- senyora Rivas:  D’acord, podem fer una petició, que no sé si seria possible, senyor
Secretari,  que  és  que  quan  es  portessin  a  aprovació  modificacions  de  taxa,  que
contemplessin punts diferents o altres punts que es poguessin desdoblar, si quan els
incorporem a l’ordre del dia els podem incorporar desdoblats.
 
-  senyor  Alcalde:  Però  senyora  Rivas  ens  podem  trobar  que  quan  aprovem  les
Ordenances Municipals hi ha deu aspectes no podem fer una votació per cada punt.
 
- senyora Rivas:  No, a les Ordenances Fiscals ja sabem que no, només faltaria que
ho féssim amb totes,  però  per  exemple  en  aquestes estem parlant  de dos temes
diferents,  jo  li  parlaré  del  mateix,  nosaltres  pensem  que  el  primer  punt  nosaltres
l’haguéssim votat  en contra o el  votaríem en contra,  perquè entenem que això no
forma part de les polítiques socials, en canvi el segon punt, el votaríem a favor i llavors
en  posem  amb  la  tessitura  de  què  fas  en  una  situació  d’aquestes  i  per  això
demanàvem la  possibilitat  de  votar  diferent,  però  si  no  es  pot,  no  es  pot,  només
faltaria.
 
- senyor Sabrià:  Si, per part nostre també anunciar la nostre abstenció, en tot cas
també recalcar que estem totalment d’acord amb el punt número dos tal com el varem
votar a la moció i d’altra banda ja que hem obert un nou debat, nosaltres més que
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portar les propostes per separat, el que sí que potser podríem parlar en la Comissió de
Règim Interior és d'una modificació del ROM en aquest punt, de manera que els punts
es puguin votar per separat, vull dir, podem fer el format que sempre que ho accepti el
proposant per no començar a trinxar-ho tot a trossos petits, però que en tot cas, algun
tipus de moció podem separar el punts i votar per separat, perquè ja fa molt temps que
amb això ens hi anem trobant i potser seria una mesura que podria millorar el debat.
 
-  senyor Alcalde:  Bé, en tot cas ho podem discutir,  jo veig més fàcil  incorporar la
votació  per  separat  en  mocions  perquè  el  proponent,  pot  optar,  en  les  propostes
d’acord de Ple de caire més tècnic i jurídic, ho veig més complicat, però en qualsevol
cas  estem oberts,  podem convocar  la  Comissió  de la  revisió  del  ROM i  parlar-ne
d’aquestes i  potser d’algunes altres coses, perquè aquest ROM es va fer amb una
idea, em sembla que va ser al 2004 i potser ara tocaria fer alguna actualització a nivell
de ROM.
És evident que a ningú li agrada pujar ni taxes, ni impostos, a ningú li agrada, però
crec que la situació que tenim en aquests moments, aquest 3,6 % és l’IPC Català, no
és més que l’IPC, i ja he dit que no és un servei que se subvenciona, és un servei que
s’assumeix íntegrament famílies i Ajuntament i ja he dit que en aquests moments la
previsió d’ingressos són 29.000 euros, al 2013, però es que la previsió de despeses, el
cost total del servei és de 43.000 euros, aquí no hi ha res més, una altra cosa és que
vostè diu, reduïm i assumim més dèficit l’Ajuntament, però dir que fer aquest augment
és no fer política social, polítiques socials són moltes més coses que aquesta puja,
per tant, tenint en compte que la realitat que hi ha a l’Ajuntament és que inclús ara la
subvenció del 2012-2013, no sabem quina serà, la subvenció 2010-2011 encara no
s’ha fet efectiva i aquesta és la situació que tenim en aquests moments, per tant fem el
possible per intentar garantir un servei amb el mínim de puja que entenem que en
aquests moments és l’IPC Català, del 3,6 %.  

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats i la senyora Frigola (CiU), i el senyor
Guerra (PxC) total onze vots a favor
Abstencions: Es senyors Sabrià, Vilà, Lledó i la senyora Farrarons (ERC), les senyores
Rivas, Recio i  el  senyor Genover (Entesa),  la senyora Galiana i  el  senyor Rodrigo
(PP), total nou abstencions

11.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  CRÈDIT
EXTRAORDINARI  I  SUPLEMENT DE CRÈDIT FINANÇAT MITJANÇANT BAIXES
PER ANUL·LACIÓ. Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista la memòria de la Regidoria d’Hisenda en la que es proposa una modificació
pressupostària consistent en suplement de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria
i baixes per anul·lació.
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Vist l’informe d’Intervenció de data 16 de maig de 2013.

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació: 

• Suplement de crèdits 

Org. Pro. Eco. Descripció
Crèdits
anterior

Suplement
de crèdit

Crèdit  total
final

81 130 12000

Retrib.bàsiques
funcionaris  policia
local 612.883,00 3.324,30 616.207,30

81 130 12100
Retrib.complem.funci
onaris policia local 1.673.030,00 8.005,21 1.681.035,21

81 231 16000
Seguretat  social
policia local 623.969,00 3.042,25 627.011,25

72 313 22704
Despeses  recollida
de gossos 21.430,00 11.400,00 32.830,00

Total 2.931.312,00 25.771,76 2.957.083,76

• Crèdit extraordinari

Org. Fun. Eco. Descripció
Crèdits
anterior Suplement Crèdit total

81 130 20600

Despesa  maquinària
pel  control  d'accés
vehicles 0,00 21.750,96 21.750,96

10 430 83000
Despeses  préstec
Consorci Fraternal 0,00 10.000,00 10.000,00

Total 0,00 31.750,96 31.750,96

• Fons de finançament: baixes per anul·lació

Org. Fun. Eco. Descripció Crèdits inicials Baixa Crèdit total

21 211 12700

Aportacio pla de
pensions
funcionaris
urbanisme 17.261,00 17.261,00 0,00
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12 211 12700

Aportacio  pla
pensions
funcionaris  area
d'hisenda 12.946,00 12.946,00 0,00

52 211 12700

Aportacio  pla
pensions
funcionaris
benestar social 12.946,00 12.946,00 0,00

20 211 13700

Aportació  pla
pensions
personal laboral 1.726,00 1.726,00 0,00

44 211 13700

Aportació  pla
pensions
personal  laboral
biblioteca
municipal 863,00 624,72 238,28

81 211 12700

Aportacio  pla
pensions
funcionaris
policia local 619,00 619,00 0,00

72 170 22712

Despeses
contracte
recollida  de
residus 1.756.626,04 11.400,00 1.745.226,04

Total 1.802.987,04 57522,72 1.745.464,32

Segon.-  De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004, de 5 de març, pel qual s'aprova el Text Refós de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.

Tercer  .-   Donar trasllat, segons l’establert a l’article 29.2 del Reial Decret 1463/2007,
del present acord a la Direcció General de Coordinació Financera amb les Entitats
Locals del Ministeri d’Economia i Hisenda

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyor Alcalde:  Es tracta d’una modificació de crèdit pressupostària, que bàsicament
el que complementem són partides per assumir quatre elements de despesa, un ja
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s’ha vist abans quan hem modificat la plantilla orgànica a nivell de la Policia Local, que
calia  suplementar  aquesta partida,  ja  ho hem comentat  abans,  un altre  paquet  de
modificació fa referència a la despesa de recollida de gossos, recordem que aquí hi ha
hagut  un  contracte  nou,  perquè  l’adjudicació  ha  sigut  nova,  malgrat  que  aquesta
quantitat inicialment si  comparem el pressupost 2013-2012, veureu que va tenir  un
increment important al 2013, és perquè aquí havíem comptabilitzat les obligacions del
2012, i les previstes del 2013, la previsió inicial, perquè en el 2012 encara no s’havia
liquidat en el moment de fer el pressupost i per tant ara, incorporem només la part del
nou contracte, perquè la nova adjudicació del servei, en el repartiment que ha fet el
Consell Comarcal, ens toca pagar més recursos.  L’altra partida que és crea, és una
partida addicional perquè volem canviar el sistema de pilones que hi ha a la part del
nucli urbà, a les zones peatonals, i posar un sistema de càmeres, aquí està previst
amb un sistema de rènting i un altre, és una partida de préstec al Consorci Fraternal-
Mercantil,  però  que  és  un  préstec  que  es  retorna  quan  es  faci  tot  el  procés
d’adjudicació de la nova explotació i per tant, són diners que avancem a parts iguales
10.000 euros l’Ajuntament i 10.000 euros el Fraternal, per poder fer el projecte i el
tràmit inicial per intentar treure un plec de condicions que ens permeti treure a licitació
l’explotació i la millora del que són les instal·lacions del Fraternal-Mercantil i la font de
finançament també bàsicament es fa en baixa a les aportacions del pla de pensions
que al  pressupost  del  2013 ja  estaven previstes  i  també una partida  de baixa  de
despesa de  recollida  de  residus,  que coincidia  exactament  amb la  partida  que se
suplementa  amb el  tema de recollida de gossos,  per  tant,  dins de l’Àrea de Medi
Ambient, en la qual la gestió serà molt més ajustada i per tant aquesta és la proposta
que en aquest cas es fa a nivell de govern.
 
- senyor Guerra:  Imagino senyor Secretari que igual que al punt anterior no es pot
votar per separat, llavors sentint-ho molt senyor Alcalde, el nostre grup li ha de votar
amb abstenció, perquè compartim dos punts, però evidentment que n’hi ha dos més,
més importants  que no els  compartim.  Amb el  tema del  Consorci  Fraternal,  no  li
podríem aprovar, ni podem donar-li recolzament des del moment que ni Plataforma, ni
el grup del Partit Popular hem sigut consultats en aquest tema, i per tant, opinar sobre
una cosa que es desconeix és una mica irracional.  Amb el tema de les pilones l’única
pregunta que tenim és si això ja ha sortit a concurs o si es farà per disposició del equip
de govern.  I  amb el  tema de la recollida de gossos,  ho sento senyora Zaragoza,
només és fer un petit comentari, el senyor Rangel, l’altre dia a la Comissió quan ens va
informar,  ens  comunicava  que  s’havia  produït  un  increment  excessiu  de
l’abandonament de mascotes, la meva pregunta, soc propietari de gossos i els meus
gossos  tenen  xip,  els  gossos  que  arriben  a  la  gossera  no  en  tenen?,  no  es  pot
localitzar d’alguna manera als propietaris i en tot cas, si és jurídicament recolzat fer-los
una sanció  econòmica  per  tal  d’ajudar  a  mantenir  aquesta  gossera,  i  per  l’altra,  i
aquesta pel senyor regidor Pujol, han arribat comentaris que aquesta gossera que està
rebent  subvencions  i  que  ara  incrementem  una  partida  amb  11.000  euros,  està
possiblement fent una pràctica no gaire adequada de la seva intervenció, ja saben
que parlo clar, cobrar quan no toca, li agrairia que això ho miressin, gràcies.
 
- senyora Galiana:  El nostre vot serà l’abstenció perquè seguint amb el nostre criteri
general entenem que les modificacions pressupostàries són decisions de govern.
 
- senyora Rivas:  Com sempre ens abstindrem.

Ple de 28 de maig de 2013 32



Ajuntament de Palafrugell

 
- senyor Vilà:  El nostre vot serà l’abstenció, tot i que tres de les quatre modificacions
que es fan estan molt ben explicades hi podem estar d’acord o no, és decisió seva de
com ho fan i com ho financen, el que si que voldria preguntar és sobre els sistema de
control d'accés a dins de la muralla, sembla que els hi ha agradat molt el sistema de
Calella, pel que ens ha explicat seria el mateix, voldríem saber el sistema de Calella
amb aquest temps que ha funcionat des que estan en el govern, perquè es va acabar
quan vostès varen accedir al govern, si ens poden passar un informe de la quantitat de
fotografies que ha fet i que s’ha muntat?  
 
- senyor Alcalde:  D’acord li passarem aquesta informació al senyor Vilà.  En qualsevol
cas agraeixo les intervencions dels grups i  senyor Guerra el tema del  que són les
pilones, no es podia fer el concurs perquè no hi havia la partida suficient habilitada, per
tant, és a partir d’ara que el govern té sobre la taula una proposta i ha de fer un plec de
condicions,  per  garantir  la  Llei  de  concurrència  a  l’hora  de  l’empresa  que  vulgui
presentar, per tant és un tràmit que s’ha de fer previ.  Amb el tema de recollida de
gossos, en tot cas si desprès el regidor vol afegir alguna cosa, però jo el que li diria és
que el  tema  aquest  és  un  tema  que fa  temps  que  ho  treballem,  que  aquesta,  la
empresa que ho explotava, que era Rodamón, deu ni do els problemes que hem tingut
a nivell de Consell Comarcal i que finalment el tema s’ha resolt i han tret un plec de
condicions nou i s’ha adjudicat i bé, esperem que funcioni, en qualsevol cas si vostè té
algun indici que allà s’està fent alguna praxis que no és bona, el que s’ha de fer és
denunciar-ho, denunciar-ho perquè evidentment el tema de tractament dels animals 
ha de ser també molt i molt rigorós, per tant, si vostè té constància de que no s’està
fent una bona praxis, el que s'ha de fer és denunciar-ho, amb fets concrets, crec que
llençar  aquests  missatges  així  no  ajuden  una  mica  al  que  és  la  gestió,  però  en
qualsevol cas, estem disposats a parlar-ne i si vostè ens fa arribar a nosaltres com a
govern aquests indicis o pràctiques, nosaltres podem traslladar-ho a la pròpia empresa
sense cap mena de problema.

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats i la senyora Frigola (CiU),  total deu
vots a favor
Abstencions: Es senyors Sabrià, Vilà, Lledó i la senyora Farrarons (ERC), les senyores
Rivas, Recio i  el  senyor Genover (Entesa),  la senyora Galiana i  el  senyor Rodrigo
(PP), i el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions

12.-  MODIFICACIÓ  PRESSUPOSTÀRIA  CONSISTENT  EN  SUPLEMENT  DE
CRÈDIT FINANÇAT A CÀRREC DEL ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA DEL
PRESSUPOST DE L'IPEP. Aprovació inicial

Relació de fets:

Vista  la  memòria  de  l’Alcaldia-Presidència  en  la  que  es  proposa  una  modificació
pressupostària  consistent  en  suplements  de  crèdits  mitjançant  el  romanent  de
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tresoreria.
 
Vist l’informe d’Intervenció de data 16 de maig de 2013

Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:

Primer.- Aprovar l’expedient de modificació pressupostària, consistent en suplement
de crèdits  mitjançant el romanent de tresoreria, que s’indica a continuació:
  
-         Suplement de crèdit
 
Org. Pro. Eco. Descripció Crèdit inicial Suplement Crèdit def.

32 430 22100
Despesa  Energia
elèctrica 8.500,00 2.600,00 11.100,00

32 430 22700 Despesa neteja 18.100,00 442,06 18.542,06

     3.042,06  
 
-         Fons de finançament 
 
Concepte Denominació Import

870.01 Romanent  de  tresoreria  per  a  suplements  de
crèdits

3.042,06
 

  3.042,06
 
   Segon.-   De conformitat amb el que disposa l’article 168 del Reial Decret Legislatiu
2/2004 de 5 de març, pel qual s’aprova el Text Refòs de la Llei Reguladora de les
Hisendes Locals, publicar el present acord en el Butlletí Oficial de la Província, per un
termini de quinze dies hàbils, durant els quals s’admetran reclamacions i suggeriments
davant el Ple, el qual disposarà d’un mes per resoldre-les. En cas que no es presentin
reclamacions, l’expedient s’entendrà definitivament aprovat.
 

Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
-  senyor  Alcalde: Aquesta  modificació  és,  bàsicament,  per  donar  resposta  a  la
necessitat de posar en marxa de la nova Oficina de Turisme, el CAT, per tant entenem
que era una previsió que anem justos i per tant es complementa aquesta partida.  
 
- senyora Farrarons:  Entenem que aquesta despesa és lògica i derivada de la millora
de les instal·lacions, però no podem deixar de dir dues coses, entenem que l’edifici era
molt més gran i s’havia de pensar que les despeses serien més grosses i per altra
banda, que jo recordi aquest punt no va passar per Junta de Govern de l’IPEP i ja que
anava a Ple,  se’ns va comentar  l’augment de visites,  només això, potser jo no ho
recordi, però que aquests punts haurien de passar,  en aquest cas en concret és una
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quantitat plenament justificada però haurien de passar per junta, crec.
 
- senyor Gómez:  Sí que va passar, però de totes maneres ens pot passar a tots que
no ens en recordem.  D’altra banda, s’ha hagut de fer aquesta modificació per acabar
de complementar aquesta partida, perquè nosaltres sempre havíem treballat amb la
previsió que la nova Oficina de Turisme obrís havent-hi també dos operadors, i sempre
amb la idea que aquests dos operadors, tant pel que fa a l'espai  de restauració, com a
baix al sòtan, ajudessin sobretot, el que pagaríem de quota pel fet d’estar a la nova
oficina de turisme, doncs que a partir  d’aquesta quota ajudés a poder sufragar les
despeses corrents i de mantenir de l’espai i del edifici.  Tot el procés del CAT i no vull
entrar ara a explicar, ha estat molt complex, al final hem pogut obrir com Oficina de
Turisme i de moment no tenim els operadors, malgrat que ja s’està treballant amb la
redacció dels dos concursos que facilitaran que això, perquè a més a més pensem que
sortirà i que no hi haurà cap problema, que s’instal·lin i ajudin a complementar aquesta
part de despesa. Mentrestant  el que s’ha fet és això, en base al romanent de l’any
passat, que va tenir un comportament molt positiu i que va ser de 30.000 euros, doncs
hem  destinat  aquesta  petita  desena  part  a  complementar,  mentrestant,  aquesta
necessitat.
 
Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Fernàndez, Rocas, Vencells, Rangel i les senyores Zaragoza
i Mauri (PSC), els senyors Gómez, Pujol, Prats i la senyora Frigola (CiU),  total deu
vots a favor
Abstencions: Es senyors Sabrià, Vilà, Lledó i la senyora Farrarons (ERC), les senyores
Rivas, Recio i  el  senyor Genover (Entesa),  la senyora Galiana i  el  senyor Rodrigo
(PP),  el senyor Guerra (PxC), total deu abstencions

13.-  MOCIÓ  DEL  GRUP  MUNICIPAL  D'ESQUERRA  REPUBLICANA  DE
CATALUNYA,  PER  DEMANAR  LA  SUPRESSIÓ  DE  LA  DELEGACIÓ  I
SUBDELEGACIONS DEL GOVERN ESPANYOL A CATALUNYA.- Aprovació.-

Relació de fets:

Copiada textualment la moció, diu així: 

EXPOSICIÓ DE MOTIUS
 
La regeneració de les institucions de Catalunya a partir de l’arribada de la democràcia
s’ha produït de forma progressiva i ha suposat un avenç en la normalització del nostre
país. S’han mantingut, però, institucions de l’Estat a casa nostra com és el cas de la
delegació  del  govern  espanyol  a  Catalunya  i  les  subdelegacions  que  hi  ha  a  les
capitals  de  província  que  representen,  únicament,  l’autoritat  d’Espanya  al  nostre
territori.
 
Aquest braç del govern espanyol al nostre país, lluny de suposar un engranatge, una
eina per coordinar diferents matèries i disciplines, s’ha convertit  en una fiscalització
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política del procés de sobirania del poble català, en aquests sentit únicament.
 
Actualment,  la delegada del  govern espanyol  a Catalunya,  Maria de los Llanos de
Luna, està judicialitzant les accions que, democràticament, estan duent a terme els
consistoris  catalans  en  representació  dels  seus  ciutadans  i  ciutadanes  com  a
expressió de la democràcia.
 
Catalunya és una nació que es manifesta, entre d’altres coses, amb els seus símbols i
també en el respecte mutu i la posada en relleu de la nostra identitat com a element
clau, com a columna vertebral de tota la convivència.
 
La Sra. Llanos de Luna basa el seu mandat com a delegada del govern en subjugar
els nostres símbols nacionals i acords democràtics de sobirania, en premiar la División
Azul nazi, posant en perill la pau social, imposant els símbols espanyols que el poble
català no se sent com a propis i per acabar-ho d’arreglar amb una actitud i uns fets
més propers al falangisme que a la democràcia.
 
A més,  els ajuntaments som els responsables democràtics de la sobirania popular
expressada pels ciutadans a través de les urnes que ha d’estar, per davant de tot, per
damunt  de  qualsevol  legalitat  imposada.  La  delegació  del  govern  està  portant  als
tribunals acords de Ple respecte a la declaració dels municipis com a territori lliure i
sobirà  i  la  necessitat  de  posar  la  bandera  espanyola  a  la  façana  dels  nostres
ajuntaments sent un atac a la dimensió dels Ajuntaments com a ens polítics, tractant-
los com a uns mers ens administratius i negligint la seva vessant representativa.
 
Això suposa un atac als sentiments de la majoria dels catalans i a la posada en perill
de la convivència ciutadana, avui en pau.
 
No  ens  trobem,  doncs,  davant  d’un  acte  administratiu,  sinó  davant  d’un  atac  a
Catalunya impropi d’una institució que ha de vetllar pel progrés i per la pau social.
 
Acords:
El Ple de l'Ajuntament acorda per majoria absoluta:

Primer.-  Demanar la supressió de la delegació del govern espanyol a Catalunya, així
com la de les subdelegacions que hi ha a Barcelona, Girona, Lleida i Tarragona, per
obsoletes, inoperants i buides de competències.
 
Segon.- Demanar  la  retirada  de  tots  els  processos  contenciosos  iniciats  per  la
delegació del govern espanyol a Catalunya o les respectives subdelegacions contra
acords  adoptats  pels  Ajuntaments  catalans  manifestant  posicionaments  polítics  en
matèries d’interès general.
 
Tercer.-. Demanar respecte i reconeixement per la nació catalana, per la seva llengua,
la seva cultura i els seus símbols.
 
Quart.- Comunicar aquest acord a la Delegació del govern de l’estat a Catalunya, a la
Generalitat  de  Catalunya,  al  govern  d’Espanya,  al  Parlament  de  Catalunya,  al
Parlament Europeu i a l’Associació de Municipis per la Independència.
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Esmenes:
No s'han presentat esmenes.

Intervencions:
- senyor Sabria:  Molt breu, perquè crec que la moció s’explica sola, però si per la gent
que ens està escoltant. Pel grup d’Esquerra és important cada mes posar de manifest,
denunciar l’actitud de l’Estat Espanyol respecte a Catalunya i més amb temes que fan
referència  directament  a  temes  municipals,  com és  aquest.  Les  delegacions  i  en
aquest  cas  les  subdelegacions  també  en  el  cas  gironí,  tots  coneixem  com  són
escollides i com són la representació de l'Estat a Catalunya, en aquest cas i crec que
és important reflectir-ho així, a més a més l’encapçala una senyora que es diu Llanos
de Luna, que ha basat el seu mandat en la persecució dels nostres símbols nacionals i
a perseguir, sempre que ha pogut, els acords democràtics de sobirania que han pres
els nostres Ajuntaments, si  això no és suficient, els últims deu dies es va limitar a
premiar la divisió azul nazi amb una actitud i uns fets més propers al falangisme que
no pas a la democràcia. A partir d’aquí,  com han fet en altres Ajuntaments el  que
podíem fer era demanar declarar-la persona non grata, però ens semblava que tenia
molt més sentit, a dia d’avui, atacar quina és realment l'arrel, que és una institució
present a casa nostra i que a dia no té cap sentit i per tant, els acords que nosaltres
proposem aquí  són demanar  la  supressió  de la  Delegació del  Govern  Espanyol  a
Catalunya, així com les subdelegacions de Barcelona, Girona, Lleida i Tarragona per
obsoletes,  inoperants  i  buides  de  competències,  demanar  la  retirada  de  tots  els
processos de contenciosos iniciats per la Delegació del Govern Espanyol a Catalunya
o  les  respectives  subdelegacions,  contra  els  acords  adoptats  pels  Ajuntaments
Catalans, manifestant posicionaments polítics en matèria d'interès general, demanar
respecte i reconeixement per la nació Catalana, la seva llengua, la seva cultura i els
seus símbols.  I per últim, i com sempre comunicar aquest acord a la Delegació del
Govern  a  la  Generalitat,  al  Govern  d’Espanya,  al  Parlament  de  Catalunya  i  al
Parlament Europeu i també a l’Associació de Municipis per la independència qui és qui
va redactar aquesta moció.
 
- senyor Alcalde:  Molt bé, com sempre en aquest tipus de temes el govern no canvia
la posició, donarem llibertat de vot, en aquest tipus de propostes. Cal dir que en aquest
cas, tant el primer Tinent d’Alcalde, com jo, hem decidit, donat que tenim l’obligació de
mantenir una relació amb les diferents administracions ja que tenim molts temes que
hem de tractar habitualment, malgrat que podríem arribar a compartir, segurament que
la Delegada del Govern està fent coses que no ens agraden gens, però com que tenim
l'obligació de mantenir aquesta relació, tant ell com jo, ens abstindrem a la votació,
però la resta de companys i companyes tindran la llibertat de vot, de fer el que creguin
oportú,  i  aquesta  abstenció  és  en  tant  que  la  necessitat  de mantenir  el  vincle  de
contacte  i  relació  que  ens  pertoca  com  a  Ajuntament  amb  les  diferents
Administracions, tant la del Govern Central en aquest cas, com la Generalitat i la resta
d’administracions, per tant a partir d’aquí dono la paraula als diferents grups perquè es
puguin posicionar al respecte, la veritat és que tothom sap la postura del govern.
 
-  senyor  Guerra:  Gràcies  senyor  Alcalde.  Senyor  Sabrià,  no  deixaran  mai  de
sorprendre'm, tenen la habilitat que quan ja no es pot caure més baix, vostès encara
troben una planta inferior.  Miri, vostè m’ha sentit aquí defensar la seva valentia per dir
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que el que busquen és el sobiranisme amb el tema de la consulta, perfecte, li hem
recolzat amb el tema del pacte fiscal i també m’ha sentit moltes vegades dir que facin
ús del sentit comú, i com sempre vostès no fan cas del sentit comú.  Vostès demanen
la dimissió de la subdelegada Llanos de Luna, per cert, jo trobo que és un nom molt
maco, miri que vol que li digui, i l'eliminació de les subdelegacions a Catalunya. Mentre
vostès són incapaços de recolzar uns pressupostos per la Generalitat,  pel país de
Catalunya, el senyor Mas ha de viatjar amb AVE, a demanar diners a Madrid. A veure
si  és posen d’acord vostès mateixos en el  que volen, com acaba de dir  el  senyor
Alcalde, li agradi o no li agradi han de començar la feina per on toca, és molt lícit que
vostès no els hi agradi, és molt lícit que demanin la supressió de les Delegacions, però
tot té un petit problema, i és la Llei, si vostès no són capaços de canviar la Llei per
demanar això estan perdent el temps, marejant la perdiu i no fent res, res, perquè
l’únic que porten durant el temps que estan recolzant al senyor Mas, és fer bombes de
fum, el tema de la independència, el tema de la sobirania, d’aquí no els trèiem, que és
molt lícit torno a repetir-li, però perquè vol posar-se en contra una persona amb la qual
vostè o aquest equip de govern, en aquest cas, ha de treballar i  li  ha de demanar
coses pel municipi, canviïn la Llei que faci possible que aquesta persona marxi i llavors
miri, i una altra cosa, perquè sembla mentida que sent el seu líder de partit professor
d’Història, no els hi expliqui que dins de la divisió azul, també hi havia catalans.
 
- senyora Galiana:  Jo trobo molt lícit que donada la ideologia d’Esquerra Republicana
presenti  aquest  tipus  de  moció  però  jo  el  que  els  hi  agrairia,  que  quan  facin  les
exposicions de motius no parlin en nom de tots els catalans, com a defensors de tots
els  catalans.  No  tots  els  catalans  han  votat  a  Esquerra  Republicana,  ni  partits
independentistes,  hi  ha un nombre de catalans que també són catalans que no hi
estan d’acord i que ha votat altres partits i que a mi em mereixen el mateix respecte,
com qualsevol altre català, per tant, aquí es parla d’una sèrie de coses que tampoc
toquen, vostès no són els salvadors dels catalans i en aquest aspecte parlin en tot cas,
es poden sentir molestos els catalans independentistes, no tots el catalans.  Desprès
volia fer un altre comentari, miri, la senyora Llanos de Luna, en qualsevol cas, mai ha
anat contra els símbols de Catalunya, ella no ha fet treure ni una sola senyera, l’única
cosa que aquesta senyora ha exigit és que es complís una llei de banderes, que hi
havia Ajuntaments i Institucions públiques que les incomplien, això pot molestar o no
pot  molestar,  però  no ha fet  res més que això,  no ha anat  contra els  símbols  de
Catalunya, no va contra Catalunya.  Senzillament, el que aquesta senyora demana és
que es compleixi la Llei de banderes, que hi ha municipi on no s’ha complert, això pot
agradar o no pot agradar, però vull deixar aquest tema clar.  En tot cas que es canviï la
Llei o que s’incompleixi, que ja és costum en aquest país.  El tema de la división azul,
siguem seriosos, aquí no es va premiar a la  división azul, aquí es va fer una acte
militar que es va nomenar la  división azul, només vull deixar clar aquests punts.  En
quant  al  tema  que  se  suprimeixin  les  subdelegacions  del  govern,  miri,  nosaltres
evidentment no li donarem recolzament, en primer lloc perquè considerem que s’està
fent  una  bona  feina,  per  part  de  les  subdelegacions  del  govern.  Totes  les  seves
competències s’estan duent a terme molt bé, s’està realitzant un control exhaustiu de
totes les persones que es troben en situació irregular i de totes les competències que
té la subdelegació i no oblidem que és un pont i que és important que hi sigui amb el
govern de Madrid, pot ser que hi hagi gent que vulgui la independència i que  consideri
que s’han de suprimir, però avui per avui la independència no la tenim i la realitat és
que hi ha d’haver-hi aquest pont, un organigrama que permeti l’apropament amb la
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administració de Madrid, només faltaria que tots els ciutadans catalans, inclosos els
independentistes,  i  com  molt  bé  ha  dit  el  senyor  Alcalde,  que  ell  hi  ha  de  tenir
constantment contactes, ens suprimissin les subdelegacions de govern, imaginis això,
el caos que suposaria, per tant evidentment, per tots aquests motius, nosaltres no els
hi donarem el recolzament.
 
-  senyora Rivas:  Des de l’Entesa, donarem llibertat  de vot  sempre que es toquen
aquests temes i ho tornarem a fer igualment, i a mi sí que m’agradaria recordar que no
votem l’exposició de motius, el que votem són els acords.
 
- senyora Galiana:  Si, però quan es posen coses a l’exposició de motius que no estan
correctes també des del meu partit ho hem de denunciar.
 
-  senyor  Sabrià:  Mol  breu.  Dir  que  des  d’Esquerra,  som  conscients  que  no
representem a tot el país, però treballem cada dia perquè aquest país tingui dret a
decidir i treballem cada dia perquè quan això passi, guanyi el si, i en aquest procés de
treball, nosaltres continuarem denunciant els incompliments reiterats, de les Lleis del
Estat  i  aquí  podem  parlar  de  transferències  d’Estatuts  d’Autonomia  aprovats,
d’addicional tercera, per tant tampoc entrarem molt més en aquest debat, perquè no
ens  posarem  d’acord,  només  li  direm  que  continuarem  fent  aquesta  feina.  Amb
Plataforma no m’hi vull estendre massa perquè clar, si vostè no entén que demanem la
dimissió de la Llanos de Luna, bàsicament és perquè no s’ha llegit la moció, perquè en
cap moment demana la dimissió de la Llanos de Luna, per tant si  no s’ha llegit  la
moció,  no  hi  ha  molt  a  discutir  amb  vostès,  dir-los-hi  que  nosaltres  no  som
sobiranistes, som independentistes i que em sap greu dir-li, i no s’ho agafi malament,
però ni Plataforma, ni vostè representa el sentit comú.
 

Votació:
Sotmesa a votació s'aprova la proposta sense esmenes amb els següents vots:

Vots a favor: Els senyors Rocas, Vencells, Rangel i  les senyores Zaragoza i  Mauri
(PSC), els senyors Pujol,  Prats i  la senyora Frigola (CiU), els senyors Sabrià, Vilà,
Lledó i la senyora Farrarons (ERC), les senyores Rivas, Recio i el senyor Genover
(Entesa)total quinze vots a favor.
Voten en contra: La senyora Galiana, el senyor Rodrigo (PP) i el senyor Guerra (PxC),
total tres vots en contra.
Abstencions:  El  senyor  Fernàndez  (PSC)  i  el  senyor  Gómez  (CiU),  total  dues
abstencions.

Explicació de vot:
 -  senyora  Zaragoza:  Jo,  per  consciència  i  acord hagués votat  que sí  i  explico el
perquè de la  meva  abstenció,  jo  em vaig  unir  a  una  candidatura  que liderava  un
projecte de poble i que havia d’assolir uns objectius pel municipi,  des que estic de
regidora  a  les  sessions  plenaries  quedo  molt  decebuda  perquè  la  majoria  de  les
mocions són supramunicipals i no hi ha cap interès municipal, el que no entenc és
perquè l’Alcalde les accepta i les posa a l’ordre del dia, perquè segons l'article 117 del
ROM, les mocions d’àmbit supramunicipal no haurien de ser entrades a l’ordre del dia,

Ple de 28 de maig de 2013 39



Ajuntament de Palafrugell

en tot cas s’haurien de discutir a Junta de Portaveus, si hi ha un interès municipal o no
hi ha un interès municipal.  En aquest cas, entenc que no hi ha cap interès municipal,
que hi ha un joc polític que portem pràcticament tot aquest mandat, seguint aquest joc
i aquesta regidora se n'ha cansat, jo em vaig unir a un projecte de poble, em vaig unir
a liderar un projecte de poble que pensa amb la ciutadania, en millorar la població, en
intentar  ajudar  als  que  ho  estan  passant  molt  i  molt  malament  i  m’entristeix,
m’entristeix molt que es facin mocions d’aquesta mena perquè això vol dir  que els
polítics locals no estem al carrer, no esteu al carrer i no veieu les dificultats que la gent
està passant.  Crec que són mocions que juguen un joc polític, entenc que vostè està
liderant un partit que és Esquerra Republicana i que vostè té un càrrec polític més
enllà de ser regidor local, però jo a aquest joc no jugaré més, ja he anunciat a l’Alcalde
que a partir  d’avui  en qualsevol  moció supramunicipal  jo m’abstindré,  demanaré al
Secretari si es que puc no votar, que no ha quedat clar, perquè al ROM no està clar,
però no jugaré més a aquest joc polític, jo soc regidora de peu, no soc política, no
m’he adherir mai a un projecte per ser política i per ascendir, crec que aquí s’està fent
un joc polític que no pertoca i  per tant a partir  d’aquesta sessió plenària, totes les
mocions que siguin d’aquest caire, aquesta regidora s’abstindrà i intentarà no votar.
 
- senyor Alcalde:  Molt bé, feta aquesta explicació, en qualsevol cas agafo el prec de la
regidora de l’article 117, si realment obrim aquesta comissió per reformar, revisar el
ROM, pot ser realment un element a tenir en compte.  Molt bé, el senyor Sabrià per
al·lusió, té la paraula.
 
- senyor Sabrià:  Molt breu. Nosaltres entenem i sempre ho hem entès així que no hi
ha projecte de poble,  sense projecte de país,  entenem que el  patiment de la gent
també té molt a veure amb el que està passant ara més enllà de Palafrugell i que una
cosa  no  es  pot  entendre  sense  l’altra.  Nosaltres  si  s'obre  aquesta  possibilitat  de
tractar la modificació del ROM, nosaltres continuarem defensant que aquells temes de
país que afectin els nostres ciutadans es continuïn portant i es continuï debatent en
aquesta sala, perquè com dèiem al principi no existeixen el projectes de poble sense
projecte de país.
 
- senyor Alcalde:  Molt bé, en qualsevol cas, queda clar que el 117 diu el que diu i que
històricament  aquest  plenari  no  l’hem complert,  és  evident,  i  faig,  si  quan  vostès
arriben el miren, veurà que diu 117, en qualsevol cas es veritat que històricament en
aquest plenari s’han assumit totes les mocions, per tant, jo el que agafo és que si
realment decidim convocar aquesta comissió que revisi el ROM, serà un tema a posar
a sobre la taula.

14.- INFORMES.-

Intervé el senyor Alcalde manifestant que hi ha dos petits informes de la regidoria de
Serveis Socials i de la de Cultura i Educació.

- senyora Mauri:  Suposo que tots sou coneixedors que avui hi ha hagut un assassinat
d’una dona a Caldes de Malavella, que és la tercera que hi ha a Catalunya en aquest
2013.  i malgrat els esforços, els protocols i les mesures preses per lluitar contra la
violència  de  gènere,  des  de  totes  les  institucions,  administracions  i  col·lectius,  la
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realitat ens avoca al reconeixement d’un fracàs, al menys parcial, perquè desconeixem
les dades que hi hauria si no es portéssim a terme aquestes mesures, però fracàs per
combatre  aquesta  xacra.  Per  això  cal  revisar  i  actualitzar  de  manera  constant  els
nostres  protocols,  els  nostres  programes  i  valorar-ne  la  seva  eficàcia.  Coneixem
alguns dels orígens ancestrals de la desigualtat, que avoca a la violència, però és
possible que mentre els nostres esforços i la realitat, hi hagi quelcom insultable que no
coneixem, i per això cal continuar buscant respostes.  Perquè no podem dir tampoc
que la societat o les Administracions estan de braços plegats davant d’aquesta realitat
tant punyent, però ens hem de preguntar una i altra vegada, com es possible que tot i
el  que  es  fa,  es  repeteixin  aquests  assassinats  de  dones,  de  manera  constant  i
continuada.  Aquesta  setmana,  recordem,  aquesta  setmana  passada,  ha  estat
anomenada  la  setmana  negra,  perquè  fora  de  Catalunya  hi  va  haver  quatre
assassinats.  Si amb això sumem el context de crisi  econòmica i  laboral, amb més
atur, amb més precarització de llocs de treball, especialment els de les dones, amb els
encariments dels serveis educatius, amb l’augment de les quotes de les Llars d’Infants,
que dificulta la difícil conciliació de la vida laboral i familiar, amb l’esgotament o rebaixa
de les prestacions socials, les dificultats per accedir a rendes mínimes, reducció de
beques,  etc...,  ens  dibuixa  un  escenari  on  es  donen  circumstàncies  d’un  greu
deteriorament del benestar i per tant, de les relacions socials i del clima familiar que
comporta una pèrdua de drets i de retrossés a l’assoliment d'una igualtat efectiva entre
homes  i  dones.  I  que  fem  a  Palafrugell?  Per  finalització  i  aquí  és  on  comença
l’informe de la regidoria. Per finalització del contracte, la Junta de Govern del dia 14 de
maig, va aprovar el nou plec de clàusules per l’Espai Dona, a partir de l'1 de juliol i
prorrogable fins a dos anys, els tres projectes que englobaran el contracte de servei
del Espai Dona, per un banda el SIAD, que és la prestació obligatòria que hem de fer
com  a  municipi  de  més  de  vint  mil  habitants,  una  elaboració  i  execució  del  Pla
d’Igualtats d’Oportunitats, 2013-2015 i un projecte d’actuacions adreçades a potenciar
el paper de les dones en tots el àmbits de la vida i enfortiment de les xarxes socials. 
Aquest  plec  de  clàusules,  ha  estat  elaborat  desprès  d’una  profunda  revisió  del
contracte vigent fins ara, i del servei que s’està donant, hem analitzat les dades i la
feina feta fins ara i reflexionat com millorar-lo per donar resposta a la situació i a la
percepció que no estem arribant a tothom, no arribem a totes les dones, no arribem a
tots els col·lectius i que encara ens queda molta feina per fer.  El pressupost destinat a
aquest servei l’any 2013, que tots coneixeu, és el mateix del 2012, tot i rebre menys
subvencions  de  les  altres  administracions,  a  Palafrugell  hem  mantingut  el  nivell
d’atenció,  a  aquestes  dones  i  fills,  pensem  que  els  fills  són  també  víctimes  de
violència, amb recursos propis.  Què ens plantegem doncs amb el servei d’Espai Dona
i l’atenció des del Serveis Municipals?  Primer abordar l’atenció directe a les dones i
fills  víctimes  de  violència  de  manera  integral  i  coordinada,  continuant  amb  les
actuacions individuals i grupals, i també amb una estreta col·laboració, més estreta
amb  tots  els  agents  implicats  en  aquesta  atenció.  Potenciar  aquesta  atenció
comunitària, la prevenció a la informació i la sensibilització ciutadana i és fonamental
l'educació  per  igualtat  dels  nens  i  nenes,  però  també  d’adults,  sobretot  també
d’homes.  Redactar  i  desenvolupar  aquest  pla  d’igualtat  d’oportunitats,  com a eina
d’abordatge transversal i amb les entitats, de les situacions de desigualtat, el pla fins
ara vigent,  va finalitzar aquest 2012,  l’hem valorat  i  està previst  en aquest nou de
clàusules la redacció d’un de nou.  I un element que no tenia fins ara és i aquí se n'ha
parlat,  és  conèixer  en  la  mesura  del  possible,  quin  és  l’impacte  de  les  polítiques
d’igualtat  que  s’estan  duent  a  terme  a  la  nostra  vila,  mitjançant  l’elaboració  d’un
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sistema indicadors d’avaluació, un element, com deia, imprescindible i inexistent fins
ara.  Pel  que  fa  a  la  prevenció,  només  dir-vos  que  tal  i  com podeu  veure  a  les
memòries, s’han potenciat aquestes intervencions als centres educatius, també amb
un  programa  i  projectes  de  polítiques  d’igualtat  de  Pla  de  Barris  i  a  més,  s’ha
incrementat i s’ha continuat amb aquesta tasca d’atenció directa tant des del SIAD,
com de l’Àrea de Benestar Social.  I precisament amb l’anàlisi de les memòries, amb
aquesta reflexió tècnica i política de la tasca feta i amb la realitat innegable de les
dades, és que prenem consciència de la feina que queda per fer i de cap a on hem de
dirigir els esforços amb els recursos públics i amb la col·laboració de les entitats i de la
ciutadania.  Aquests dies i a remolc de les crítiques de les associacions i de l’oposició,
desprès d’aquesta que dèiem setmana negra, en que hi ha hagut aquests assassinats,
el govern central ha anunciat un nou pla contra la violència masclista, centrat en la
informació, en particular a les dones víctimes i als professionals que en algun moment
poden estar en contacte amb elles, parlem d’educadors, metges, policies, de jutges. 
Pensem  que  a  propòsit  d’una  de  les  víctimes,  o  un  jutge  a  Santander,  i  és  una
anècdota, però molt greu, un jutge de Santander va revocar un ordre d’allunyament
d’un jutjat penal, quan l’home va recorre la sentència, i davant del seu fill de quatre
anys, l’home va anar i va estrangular la dona, o sigui, aquí si que veiem molt clar que
és descoordinació o de falta de sensibilització.  Amb més campanyes informatives, diu
el  govern,  que farà,  és  veritat  que han estat  molt  donades en els  últims temps a
conseqüència de les retallades pressupostàries i també diuen que volen ampliar-ho a
col·lectius  molt  vulnerables,  com  dones  grans,  discapacitades,  adolescents,
immigrants, dones d’entorns rurals, a més d’una reforma del codi penal.  Veurem però
com es concreten aquestes mesures del govern, perquè no ens fa cap confiança, quan
tenim la LOMCE, on es vol  treure l'assignatura de l'educació per la ciutadania per
donar més formació religiosa.  Es retallen els serveis socials, està previst, en pobles
de menys de vint mil habitants, que passarà a dependre de les Diputacions, per tant,
es  perd  aquesta  proximitat  d’aquesta  atenció,  tampoc  la  reforma  anunciada,  que
també desconeixem en part, però  ja està anunciada aquesta reforma del codi penal
ens deixa tranquils, ja al passat any es va reduir l’atenció policial especialitzada a les
víctimes de violència masclista, la qual cosa vol dir menys desconeixement i menys
sensibilització d’aquests professionals per atenció a les víctimes.  Quan una dona vol
denunciar, és fàcil que se’n desdigui si no troba els professionals i aquí també parlo de
salut,  però  també  els  professional  policials,  prou  receptius.  També  volen  passar
alguns fets  considerats  fins  ara delictes a faltes,  volen introduir  en la violència  de
gènere la mediació,  com si  el  maltractament  o la violència fos negociable.  Caldrà
però, com he dit, esperar a veure si les mesures anunciades no es contradiuen amb
més  retallades,  sobretot  en  el  finançament  de  serveis  bàsics  que  són  els  que
garanteixen les prestacions dels serveis del estat de benestar.  Nosaltres mentrestant,
reforçarem  aquests  canals  de  comunicació,  d’informació  i  de  sensibilització  entre
professionals.  Els professionals que en algun moment poden estar en contacte amb
les víctimes, mestres, metges o associacions, a més, d’una divulgació del serveis i
telèfons d’atenció a les víctimes a través del web, dels mitjans de comunicació públics i
del contacte amb entitats i associacions i una vegada adjudicat el servei d’aquest plec
de clàusules que els hi he anunciat, convocarem a tots els agents socials, escoles,
policies, serveis de salut,  agents d’igualtats, associacions i també com no podria ser
d’altra manera a tots els partits polítics que vulguin participar, per entre tots millorar, si
cal, aquests protocols i les actuacions, per com deia un eslògan, trencar el silenci que
és còmplice d’aquesta violència masclista.  Res més gràcies.
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- senyor Rocas:  Simplement volia informar i recordar que demà dimecres 29 de maig
a  dos  quarts  de  sis  de  la  tarda,  s’ha  convocat  un  Consell  Escolar  Municipal
extraordinari, el qual ja hauríeu de tenir coneixement, amb dos punts de l’ordre del dia,
el primer concretar els dies festius de lliure disposició pel curs acadèmic 2013-2014 i el
segon punt,  conèixer  quina  és  la  postura  del  Consell  Escolar  Municipal  envers  el
projecte de Ley Orgànica de Mejora de la calidad educativa, la LOMCE, un projecte de
llei que com sabeu, fou aprovat inicialment pel Consell de Ministres del proposat dia
17, el motiu de la urgència es deu, d’una banda, a la necessitat de dir al Departament
d’Ensenyament el calendari escolar 2013-2014, abans del dia 7 de juny, així se’ns ha
informat  i  de l’altra,  que atès les alçades que estem de curs convé conèixer  quan
abans l’opinió de la comunitat educativa municipal envers la LOMCE i si des d’aquesta
es creu oportú que s’hagin de realitzar accions reivindicatives per tal de disposar de
marge de temps per organitzar-les.  En aquest sentit aprofito per dir-vos que ja rebreu
la convocatòria en temps i forma del Consell Escolar Municipal ordinari està previst
que sigui convocat el proper divuit de juny.
 

15.- PRECS I PREGUNTES.- 
 
Intervé la senyora Galiana manifestant que al carrer Garcia Lorca, al final tocant a la
carretera que va cap a Tamariu hi ha un semàfor, allà ja fa dos mesos que hi ha una
llum que xispeja, això s’hauria de mirar d’arreglar. Una de les llums del semàfor no
està fixa i  està tota l’estona intermitent,  ho comento perquè és un tema que porta
bastant de temps i era per comentar que es mirés de solucionar.
 
- senyor Alcalde:  Ho mirarem, ho mirarem, alguna cosa més.
 
- senyor Genover:  Una pregunta, el Pont de Vila-seca, com tenen previst l’execució,
sembla que hi ha trobat una deu d’aigua, els veïns estan una mica empipats que no
poden anar a Pompeu Fabra, només això.
 
- senyor Alcalde:  Quan es va posar en marxa aquesta obra, als veïns se’ls va avisar
que implicava una sèrie de problemes i en aquests moments estem en un procés de
revisar algunes de les actuacions de l’execució, hi estem a sobre, crec que en aquest
cas el que jo faré serà demanar als Serveis Tècnics si hi ha alguna previsió en quan a
poder accelerar aquesta obra, per evitar el que en aquests moments està generant,
està generant segurament un desfase més gran del que hi havia previst, en el seu
moment en aquesta pròpia adjudicació, però en tot cas jo agafo les seves paraules,
intentaré  informar-me  i  automàticament  diré  a  Serveis  Tècnics  que  el  trucaré  jo
personalment per informar-li en quina situació estem.
 
- senyora Rivas:  Si, va haver-hi un Ple ja fa un temps, en el que varem riure bastant
en el qual varem parlar d’animals, no sé si se’n recorden, era entre abelles i corcons. 
No sé si algú se’n recorda d’aquell ple que varem riure, jo tornaré a parlar d’animals
aquesta vegada, és un Ple del passat mandat, no me’n recordo ben bé com anava,
però algú va demanar per abelles i algú altre va contestar sobre corcons.  Jo tornaré a
parlar d’animals i els agrairia que no es prengués a conya perquè crec que és un tema
suficientment seriós.  El cementiri està ple de gats, sembla ser que hi ha algú que els
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hi dona menjar, el cementiri està ple de gats. Sembla ser que hi ha alguna persona,
això són les queixes que nosaltres hem rebut, sembla ser que hi ha alguna persona
que està donant menjar, he dit que no s’ho prenguessin en conya, perquè sembla un
tema així de conya i per mi no ho és gens, sembla que hi ha algú que està donant
menjar als gats, si volen li puc dir el lloc on amaga el menjar, on s’amaga el menjar i
ara sense que sigui en conya, hi ha gent que s’ha endut ensurts importants.  Perquè hi
ha gent que pot anar al cementiri a visitar a qui sigui i si salta un gat per allà, pot crear
una  sensació  així  com  estranya,  per  tant  els  hi  agrairia  que  vigilessin  això,  que
traguessin el menjar que s’hi deixa o que miressin de controlar-ho d’alguna manera ja
que no és agradable.
 
- senyor Alcalde:  Prenem nota d’això.
 
- senyora Rivas:  I ara una pregunta i un agraïment.  Des de l’Entesa hem reclamat
crec que en tres mocions diferents, que la Generalitat pagués els deutes pendents i
em sembla que les tres mocions, no recordo malament, em sembla que han sigut tres,
han sigut  totes  aprovades  per  unanimitat  i  s’han tramés sempre  a  la  Generalitat. 
Llavors, la pregunta és, quin és el deute actual, si és que el sabem i si no si me’l poden
passar per escrit,  si  s’han fet abonaments i  l’agraïment és que nosaltres sapiguem
l’únic Departament que s’ha dignat a contestar-nos des de la Generalitat ha sigut el
Departament de Cultura, cap altre Departament ens ha respost davant d’això, si que
tenim  una  carta  que  ens  la  va  fer  arribar  Secretaria  a  tots  els  portaveus,  del
Departament  de  Cultura,  des  de  la  Secretaria  General,  que  malgrat  no  es
comprometen a res, perquè diuen que aniran programant els pagaments en la mesura
que els hi siguin possible, amb la qual cosa no ens diuen res, però si més no, han
tingut la consciència de contestar-nos i penso que això és d’agrair.
 
-  senyor  Alcalde:  Bé,  li  farem arribar  aquest  estat  de comptes  actualitzat,  senyor
Interventor, crec que s’estan fent alguns pagaments però no són massa importants,
però bé, crec que se n’estan fent alguns, però no són masses importants, en qualsevol
cas, li farem arribar
 
-  senyora  Rivas:  El  Departament  d’Economia i  Coneixement  anirà  programant  els
pagaments a mesura del que sigui possible, aquest possible, ja veurem.
 
- senyora Farrarons:  He de saber si l’Ajuntament ha donat resposta i quina ha sigut o
si  ja  s’ha  adherit,  als  actes  de  celebració  del  tricentenari,  tal  com  demanava  el
President de la Generalitat amb una instància que va entrar el 7 de maig.
 
- senyor Rocas:  No, senyor Alcalde no ho sé, jo del que voldria informar a la Regidora
és  que  s’ha  tingut  ja  una  primera  reunió  amb  els  diferents  tècnics  que,  d’alguna
manera, pensem que poden interessar en aquesta celebració del tricentenari, la idea
inicial és preparar una exposició sobre la primera meitat del segle XVIII a Palafrugell.
 
- senyor Lladó:  Jo primer un prec, en el passat Ple ens varen passar un informe en el
qual deien quin era el cost del Defensor del Ciutadà.  Crec que per omissió, es varen
deixar el cost del personal que està assignat en aquestes funcions, en el que em varen
entregar a mi, només hi havia les despeses de capítol 2, i no hi havia les despeses
associades a capítol 1.  
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- senyor Interventor:  Em sembla que hi havia una frase final que el que deia, és que
no s’havia inclòs perquè com que era una persona que venia fent les funcions i estava
assignada a diferents àrees, per això no s’havia inclòs però no tinc cap problema en
quantificar la imputació d’aquesta persona, però si que hi constava.
 
- senyor Alcalde:  Nosaltres enteníem la pregunta com a cost extraordinari.
 
-  senyora Zaragoza:  Com a cost propi de l’Oficina del Defensor. Hi havia l’apartat
aquell  que deia que hi  havia  una persona adscrita,  el  que passa és  que,  és  una
persona  compartida  entre  Habitatge  i  el  Defensor  del  Ciutadà,  però  si  vol  que
desglossem el cost d’aquest treballador a un àrea i l’altra no hi ha problema en fer-ho.
 
- senyor Lledó:  Gràcies.  I l’altra és, repassant avui les memòries, hem vist que el
tema de tramitació on line,  creiem que no s’està avançant prou, en poder fer més
tràmits on line i el que li  demanaríem es que ens passés un calendari de quan es
podran fer nous tràmits, per exemple, sol·licitud de llicència d’obra, jo per la meva feina
professional ho faig i molts altres Ajuntament ho estan fent i aquí a Palafrugell que ens
havíem cregut que érem l’avantguarda tecnològica doncs no ho estem fent.
 
- senyora Zaragoza:  Dir-li senyor Lledó, que s’estan intentant ampliar els tràmits on
line,  el  que  passa  és  que  hi  ha  hagut  problemes  tècnics,  hi  ha  hagut  molts  de
problemes amb ABSIS i en principi estan per solventar aquests problemes d’ABSIS i
s’està plantejant fins i tot, intentar canviar el programa, però sí que estem treballant
amb el tema de la tramitació on line i sí que, més o menys, li puc fer un informe del
calendari  que hi  ha previst,  tot  i  que hi  ha un marge d’errada, per això,  perquè el
programa ABSIS ha fallat força i és complicat de fer-lo actuar amb eficàcia.
 
- senyor Lledó:  Perdó, es que ara quan la Regidora ha contestat m’ha crear un neguit,
perquè  el  programa  escollit  val  molts  diners,  no  només  els  diners  del  que  és  el
programa en sí, sinó de tota la implantació, jo ho recordo des de l’època, per tant, qui
va fer la selecció varen ser els propis tècnics, evidentment que aquí no hi havia cap
component polític,  però el que sí li  agrairia, davant d’aquesta resposta,  és que els
tècnics que varen decidir que aquesta era la millor solució, que ens informin del perquè
està funcionant malament aquesta implantació, a què és degut.
 
- senyora Zaragoza:  Jo vaig tenir una reunió amb els tècnics implicats i si que és cert
que la decisió era clara per ABSIS, el que passa es que, és un programari que ha fallat
molt i que no es preveia que hi ha hagués la manca d’eficàcia tècnica que hi ha en
aquests moments, si que s’ha plantejat la possibilitat de canviar, però estem valorant
les possibilitats de continuar i intentar que la assistència tècnica sigui més eficaç o
mirar pressupostos per modificar programa, en tot cas quan tinguem la propera reunió
li podré informar de la decisió presa.
 
- senyor Vilà:  Primer un prec, recordar que quan contestin a la senyora Rivas, sobre
l’informe d’intervenció ens ho passi a la resta de grups, per saber l’estat de comptes. 
Una  pregunta,  veïns  del  carrer  Garriga  se’ns  ha  dirigit,  que  s’han  retirat  uns
contenidors grocs de plàstic, se’n ha tornat algun, voldríem saber si això és definitiu, o
tornaran, o era motivat perquè hi havia les obres a la cantonada del carrer Begur.  
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- senyor Rangel:  El carrer Garriga és la franja entre el porta a porta i el no porta a
porta,  és a dir,  que hi  ha trams del  Garriga  que agafa  això i  pels  que ens estan
escoltant  són  aquells  que  intentem  que  el  servei  de  recollida  d’escombraries
domèstiques sigui el més eficient possible amb un servei porta a porta de cadascunes
de les quatre fraccions.  Això ens comporta certes dificultats que buscant solucions
sobre la marxa, en funció de posar, no posar, o treure, o mantenir unes determinades
àrees de contenidors que estan en aquest  espai  proper al  porta a porta o gairebé
integrant dins del porta a porta i aquest, el carrer Garriga, el que s’ha fet és aprofitar
una mica les dues coses, com per trobar solució a una reivindicació d’un grup de veïns
d’aquest espai a on teníem molts problemes perquè es barrejaven els usos que es
donaven en aquesta àrea de contenidors amb els contenidors del propi supermercat, i
a més a més, per una dificultat manifesta del camió que recollia les escombraries, que
havia d’entrar marxa enrere i  per tant, el que hem intentat és trobar solucions que
poguessin  encaixar  amb  aquestes  problemàtiques.  Som  conscients  d’aquesta
reivindicació però esperem anar entrant en aquesta dinàmica, que els veïns entenguin
que el porta a porta té també avantatges, entre elles, no tenir les àrees de contenidors
just  allà  davant  de  casa,  amb tot  el  que  representa  no  només de  presència  dels
contenidors, sinó dels camions i els mals usos que es produeixen en aquests espais.
 
- senyor Vilà:  Si, tenim una altra pregunta.  En aquest Ple hem ratificat alguns acords
de Junta de Govern que han de passar per Ple, jo voldria saber si hi ha algun cas que
algun acord de Ple, s’hagi de ratificar per Junta de Govern.  
 
- senyor Alcalde:  Jo jurídicament no ho sé, però entenc que com que el Ple és el
màxim òrgan que hi ha, no sé si un acord de Ple ha de passar per Junta de Govern, jo
crec que això tampoc és gaire habitual això.
 
- senyor Vilà:  Li explico, perquè ens anem llegint les Juntes de Govern, no he llegit la
que han fet avui, per tant la penúltima, hi havia un punt, recordo que era el 12.4, on ho
han deixat a sobre la taula, però va entrar com a punt a l’ordre del dia, la ratificació del
acord de Ple, de la sobirania fiscal que s’havia aprovar per Ple, per tant ho trobo una
incongruència, un acord aprovat per Ple, hagi de passar per Ple.
 
- senyor Alcalde:  Li explico, una moció, és un acord de Ple que és un suggeriment on
insta al Govern i per tant com que era sobre una obligació que només és una funció de
l’Alcalde que és indelegable, o sigui, la funció de pagament d’impostos és només de
l’Alcalde, calia que això es convertís en un Decret d’Alcaldia per donar resposta via als
informes, aquest Decret d’Alcaldia es va signar i vostè pot tenir accés, jo vaig entendre
que malgrat  que es va posar a l’ordre del dia,  un dimarts que jo no hi  era, aquell
dimarts a Junta de Govern,  entenem que donat que era una funció la qual com a
Alcalde no la puc delegar a ningú, doncs no tenia cap sentit que això anés a Plenari,
perquè és una funció que és indelegable, per això aquell tema no es va passar per
Junta de Govern,  ni  es  va ratificar  a Plenari.  Fins i  tot  els  informes ho deien,  les
mocions són instar, no és una obligació, el pagament d’impostos municipals és una
d’aquelles funcions que no la puc delegar a ningú com Alcalde, la signatura electrònica
del pagament l’ha de fer únicament l’Alcalde, per això jo vaig entendre que no calia
ratificar-lo per Junta de Govern,  però en tot cas aquest Decret vostè ho pot tenir, hi ha
els informes fets que deien el que deien.
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I no havent-hi cap més assumpte per tractar s’aixeca la sessió essent dos quarts de
deu del vespre. En dono fe.
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